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И съвестните закъсаха със заемите
И хората между 40 и 50 години, които имат най-отговорно

поведение, вече изпитват затруднения да погасяват заемите си,
посочват от Асоциацията за управление на вземанията.

Стр. 5

Рашков: ГЕРБ
купуват изборите

Искам да изразя своето
безпокойство от факта, че
ГЕРБ активно заплаща учас-
тието си в изборите и желае
на базата на престъпления
преди вота отново да влезе
във властта, което е позорно
за една партия. Така вътреш-

ният министър Бойко Рашков
коментира последните поли-
цейски акции срещу купу-
ването на гласове. При про-
верките бяха арестувани
съпругът и синът на кмети-
цата на Симеоновград Ми-
лена Рангелова от ГЕРБ. Ми-

При полицейски акции бяха арестувани съпругът
и синът на кметицата на Симеоновград

нистърът обяви, че и в други
населени места са извърше-
ни акции срещу изборна
търговия в полза на ГЕРБ,
при които не само са образу-
вани досъдебни производст-
ва, но е имало арести.

В Кърджалийско пък

МВР установи неправомер-
но гласуване с подвижни
урни. По първоначални дан-
ни са установени стотици
такива случаи в общините
Кърджали, Черноочене и
Ардино.

нозинството българи не обръщат
достатъчно внимание на здравето си,
затова и твърде често стигат до ле-
кар престъпно късно. Има обаче
една по-особена “болест”, която
успешно разболява твърде много
наши сънародници, без значение от
социалния и икономическия им ста-
тус. Става въпрос за способността
на българите да намират вратички
за заобикаляне на правилата и спе-
стяване на усилия за определени
дейности. Умеем го, а и през по-
следните десетина години ГЕРБ и
сподвижниците им превърнаха това
ако не в национална доктрина, то
поне в държавна политика.

Тази “болест” има проявления и
в изборния процес. На последния вот
се появи ново течение в упражнени-
ето “Изиграй системата”. Хора в
определени райони внезапно, почти
пандемично, се оказаха тежко бол-
ни. Заваляха ТЕЛК-ови решения,
медицински бележки и някои кмето-
ве се скъсаха да откриват подвижни
секции за гласуване. Бърз поглед на
районите, в които трайните заболя-
вания скочиха като зараза, повдига
въпроса дали хората там не са “бол-
ни” с конкретна причина. По-точно
- страх от машинния вот.

С извинение към хората, които
наистина имат трудности в придвиж-
ването, но масовият ръст на “за-
болели” в малки населени места и
райони със слабо образовано насе-
ление е подозрителен.
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Гърци

пазаруват

сертификати

у нас

Александър Симов:
БСП нито за миг
не се отказа да
дава решения

Бойко Клечков:
Предлагаме бързи
мерки за излизане
от кризите

Духовници отслужиха молебен за здравето на заразените с КОВИД-19 и за медиците, които ги лекуват. Маслосветът
се извърши пред столичния параклис “Св. мчк. Георги Софийски Най-нови” в двора на Александровска болница
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Приказки „без думи”
на 90-годишния
Генчо Симеонов
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ГЕРБ активно заплаща участието си в
изборите, за да се върне на власт, заяви
вътрешният министър Бойко Рашков.
Заключението на вицепремиера дойде
след поредните полицейски акции в стра-
ната срещу купен вот - в Симеоновград,
Любимец и Хасково, които разкриха
схеми за изборна търговия в полза на
бившите управляващи. При обиск в дома
на гербаджийската кметица на Симеонов-
град Милена Рангелова вчера са открити
25 000 лв., 3000 евро и паундове, както
и списъци на хора с личните им данни.
Задържани са четирима души, сред които
съпругът и синът на Рангелова, съобщи
Рашков, под чийто надзор се проведе
акцията в града.

“Искам да изразя своето безпокойст-
во от факта, че ГЕРБ активно заплаща
участието си в изборите и желае на ба-
зата на престъпления преди вота отново
да влезе във властта, което е позорно за

БОЙКО РАШКОВ:

ГЕРБ активно заплаща
участието си в изборите

Неяснотите и противоречи-
ята около прилагането на про-
тивоепидемичните мерки
продължиха и вчера след поред-
ните министерски заповеди, из-
казвания на представители на ве-
домства и на директори на учи-
лища и протестни акции на не-
доволни.

След късните нареждания на
здравния министър Стойчо Ка-
царов в сряда, заместниците му
Александър Златанов и Тома То-
мов обявиха поредните проме-
ни, които се обмислят около из-
даването на сертификатите. От
думите им стана ясно, че след-

МВР удари схеми за купен вот в Симеоновград, Любимец
и Хасково, с участието и на кметове от партията на Борисов

една политическа партия. Много се надя-
вам кметицата да не е свързана със съпру-
га си и сина в извършване на изборни
престъпления”, заяви Рашков. Той обяс-
ни, че роднините на Рангелова са
задържани извън дома им, установени са
техни връзки с други лица, ангажирани с
плащане на гласоподаватели за предсто-
ящите избори.

Министърът обяви, че и в други насе-
лени места са извършени акции срещу
изборна търговия в полза на ГЕРБ, при
които не само са образувани досъдебни
производства, но е имало арести и разпи-
ти на част от задържаните пред съдия.
“Имаме известен политически активист в
региона, чието име ще спестя за момен-
та, който през посредник - с осигуряване
на финансови средства, е ангажирал ня-
колко души, които да гласуват за ГЕРБ”,
каза Рашков.

В Любимец са проверени два адреса

и са установени хора, свързани с избор-
ния процес. Открити са 75 000 лв., поло-
вин килограм злато и ценни предмети,
иззети са лични дебитни карти. В село
Малко градище, община Любимец, е про-
верен търговски обект, стопанисван от
съпруга на кметицата, където са намере-
ни списъци с имена. Двамата са задържа-
ни и е образувано досъдебно производ-
ство. В Хасково също има арестуван и
десетина разпитани, но броят им може
да се увеличи, допълни министърът.

Полицията в Момчилград пък разслед-
ва схема от вота на 11 юли с неправо-
мерно вписани избиратели за гласуване в
подвижни урни, които не притежават
решения от ТЕЛК, съобщиха от пре-
сцентъра на МВР в Кърджали. По първо-
начални данни са установени стотици
такива случаи в общините Кърджали,
Черноочене и Ардино. Образувани са
досъдебни производства.

“Има задържани за злоупотреби по
строителството на магистрала “Хемус”,
но ще има и още”, обяви Рашков, след като
ден по-рано бяха арестувани над 10 души
при проверки в строителни фирми в три
области. Задържаните са служители, но
не и собственици на близките до ГЕРБ
фирми, които са усвоили авансово десет-
ки милиони за магистралата. Преди сед-
мица Рашков разкри, че един от тях е
превел от началото на годината 21 млн.
лв. на банка в Дубай. Министърът
потвърди още, че една от проверяваните
фирми е “Водно строителство”, чийто
собственик е приближен на Бойко Бори-
сов. Средства, отпуснати от бюджета
авансово за строежа на магистрала “Хе-
мус”, са преминали през една банка, соб-
ственост на Бойко Борисов, със собстве-
ника на която той е имал общи фирми,
заяви още Рашков, с което си спечели за-
плаха от лидера на ГЕРБ за съдебно дело.

Законодателни предложения, свърза-
ни с правомощията на главния проку-
рор, е подготвило служебното правител-
ство, стана ясно от думите на пра-
восъдния министър Иван Демерджиев.
“Изчистваме финални, но важни щрихи
в Плана за възстановяване и устойчи-
вост, които касаят отговорността на глав-
ния прокурор и неговите заместници. В
интензивни контакти сме с представите-
ли на Европейската комисия и смятам,
че сме много близо до намирането на
работещи и взаимно приемливи реше-
ния”, каза той. Причината е, че получа-
ването на европейските милиарди по
Плана е обвързано с въвеждането на об-
ществен контрол върху актовете на глав-
ния прокурор и заместниците му, а ЕК
неведнъж е поставяла въпроса за отго-
ворностите и контрола над шефа на
държавното обвинение.

Демерджиев обяви, че готвят зако-

Казват за антителата другата седмица,
училищата с още въпроси

ващата седмица ще има реше-
ние дали наличието на антитела
да осигурява зелен сертификат.
Очакват се и нови становища за
противопоказанията за поставя-
не на ваксина. Здравните власти
за пореден път потвърдиха по-
зицията си, че до локдаун няма
да се стигне, данните за заболе-
лите се подобряват, а мерките
действат.

Нови разяснения за използва-
нето на тестовете в училище по-
искаха столични директори. Спо-
ред тях тестове няма как да се
правят на малките ученици, тъй
като това ще отнеме време и ще

изисква допълнителна помощ. Те
се оказаха изненадани, че тесто-
вете няма да са близалки, а ще се
използват такива със слюнка. На
обратното мнение обаче са мно-
го родители, които не искат де-
цата им да имат пряк контакт със
самия тест. Според столичния
кмет Йорданка Фандъкова тес-
товете са решение, защото ще
бъдат филтър и ще осигурят по-
безопасна среда.

Правителството отпусна
допълнителни средства на уни-
верситетите, детските градини и
училищата за справяне с КО-
ВИД-кризата.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Линейките и спешните екипи продължават да изнемогват.
Редица болници в страната очакват доброволци за помощ,
а властите продължават да призовават българите за
отговорно поведение и спазване на мерките срещу КОВИД

Служебният кабинет готви нови
правила за главния прокурор

Върховният административен съд
(ВАС) отмени решението на ЦИК, с кое-
то се предвиждаше във всички избирател-
ни секции с машинно гласуване изборни-
те комисии да броят контролните разпис-
ки, разпечатани от устройствата. Делото
беше заведено по жалби на ИБГНИ,
“Продължаваме промяната”, “Демократич-
на България”. Те обвиниха ЦИК, че с ре-
шението си дописва Изборния кодекс,
възлага неправомерно допълнителни
задължения на секционните избирателни
комисии, утежнява силно изборния про-
цес и създава условия за хаос и грешки.

Според върховните магистрати съглас-
но Изборния кодекс единственият доку-
мент, удостоверяващ резултата от гласу-
ването, е протоколът, който се отпечатва
от машината. Преброяването на разпис-
ките е само контролно и не може да бъде
вписано в протоколите, заявяват те.  “ЦИК
има право да прави контролно преброява-

ВАС отмени броенето на разписките
от машинното гласуване

нови промени, ясно описващи как глав-
ният прокурор и неговите заместници
могат да бъдат разследвани при съмне-
ние за нарушения. Иван Гешев ще може
да бъде разследван само от прокурори
с ранг на обвинители от Върховната
касационна прокуратура (ВКП). Демер-
джиев уточни, че не става въпрос само
за работещите във ВКП, а за всички,
които притежават този ранг.

Предвиден е случаен избор на про-
курора, който да води разследването, а
също и възможност главният прокурор
да бъде отстранен временно от
длъжност, докато тече разследването
срещу него.

Министърът подчерта, че предложе-
нията не са свързани и не изискват про-
мени в Конституцията. Той заяви, че
специализирано правосъдие трябва да
съществува, но не по начина, по който
работи сегашната структура.

не в какъвто обем прецени. Това пребро-
яване обаче не може да влияе на изборния
резултат”, констатира ВАС.

ЦИК може да реши и в деня на вота в
колко секции да се броят разписките и да
се свери с протокола от машинното гласу-
ване, обясни по-късно на брифинг говори-
телят на комисията Цветозар Томов.

“Това е решение в полза на прозрач-
ността и честността на вота. Макар и да
не се вписва в протокола, контролното
броене ще гарантира, че резултатът от
машината отговаря на действителния вот.
При евентуално разминаване ще има ос-
нование за обжалване на резултата”, гласи
позицията на БСП. От “Позитано” 20 обя-
виха, че ще обучат своите хора в комиси-
ите да следят стриктно броенето. “Ние
винаги сме били за машинно гласуване.
Преброяването не го отменя, но гаранти-
ра неговата прозрачност и честност”, за-
явиха от БСП.
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каква ценна помощ е
това за лекари и паци-
енти. Председателят на
БСП смята, че служеб-
ното правителство не
успява да овладее пан-
демията, заради което
партията е поискала ос-
тавката на служебния
здравен министър.

Нинова подчерта, че
проблемът с липсата на
респиратори, кислород
и лекарства в болници-
те може да се реши чрез
отваряне на Държавния
резерв. Ако в него няма
достатъчно апаратура,
да се потърси помощ от
ЕС, предложи тя. Спо-
ред нея отделянето на
специални КОВИД-бол-
ници е мярката, която
спешно трябва да бъде
предприета, защото по
този начин няма да се
спират плановите опера-
ции в чистите лечебни
заведения.

По думите на Нино-
ва обявената от здрав-
ния министър кампания
за ваксинация е закъсня-
ла. Тя е на мнение, че
контролът върху спаз-
ването на мерките не е
ефективен. Тя призова
хората да спазват еле-
ментарните мерки за
маска, дистанция и дез-
инфекция.

Липсата на респиратори, кислород и лекарства може да се реши
чрез отваряне на Държавния резерв, смята председателят на БСП

ТЪЖЕН ПОМЕН

На 7 ноември 2021 г.

се навършват

3 години

от смъртта на нашия

съпруг, баща и дядо

Благодарим ти за годините, изпълнени с обич,
топлота и всеотдайна грижа към всички нас!

Липсваш много на всички ни
и болката не стихва!

Почивай в мир! С много обич...

От семейството

СТЕФАН

МАРКОВ

НИНОВ

на 76 години
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ÓÒË„ÛËÚÂÎÂÌ ËÌÒÚËÚÛÚ ‚ ÍÓÌÚÂÍÒÚ‡ Ì‡ ÂÙÓÏ‡Ú‡ Ì‡ ÒËÒ-
ÚÂÏ‡Ú‡ Á‡ ÂÍÒÔÂÚËÁ‡ Ì‡ ‡·ÓÚÓÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚÚ‡. ‘ÓÍÛÒ˙Ú ˘Â
·˙‰Â ÔÓÒÚ‡‚ÂÌ ‚˙ıÛ Â‡ÎËÁË‡ÌËÚÂ ÓÒÌÓ‚ÌË ÍÓÏÔÓÌÂÌÚË
Ì‡ ÔÓÂÍÚ‡:

ï ¿Ì‡ÎËÁ Ì‡ ‰Ó·Ë Ô‡ÍÚËÍË Ë ÔËÎ‡„‡ÌÂÚÓ ËÏ Á‡ ÓÔÚË-
ÏËÁË‡ÌÂ Ì‡ ‡·ÓÚÌËÚÂ ÔÓˆÂÒË Ë ÍËÚÂËËÚÂ Á‡ ·˙‰Â˘‡
‡‚ÚÓÏ‡ÚËÁ‡ˆËˇ Ì‡ ÍÓÌÚÓÎÌ‡Ú‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ;

ï ¿Ì‡ÎËÁ Ì‡ ÔÓÚÂ·ÌÓÒÚËÚÂ Ë ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ Ó·Û˜ÂÌËˇ Ì‡
ÒÎÛÊËÚÂÎËÚÂ, ˜ËËÚÓ ÙÛÌÍˆËË Ò‡ Ò‚˙Á‡ÌË Ò ÍÓÌÚÓÎ‡ ‚˙ıÛ
ÂÍÒÔÂÚËÁ‡Ú‡ Ì‡ ‡·ÓÚÓÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚÚ‡;

ï  ÓÌÚÂÍÒÚÂÌ ‡Ì‡ÎËÁ Ì‡ ÍÓÌˆÂÔˆËˇÚ‡ Á‡ ÂÙÓÏ‡ ‚ Ó·˘Â-
ÒÚ‚ÂÌÓÚÓ ÓÒË„Ûˇ‚‡ÌÂ Ë ÂÍÒÔÂÚËÁ‡Ú‡ Ì‡ ‡·ÓÚÓÒÔÓÒÓ·-
ÌÓÒÚÚ‡;

ï –‡Á‡·ÓÚ‚‡ÌÂ Ì‡ ÍÓÏÛÌËÍ‡ˆËÓÌÌ‡ ÒÚ‡ÚÂ„Ëˇ Ë ÔÓÎËÚËÍ‡
Á‡ ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ Ô‡ÚÌ¸ÓÒÚ‚‡Ú‡ Á‡ ˆÂÎËÚÂ Ì‡ ÍÓÌÚÓÎÌ‡-
Ú‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ Ì‡ ÕŒ» Ë ËÁ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ ÒˆÂÌ‡ËË Á‡ ÔÓ‚Ë¯‡-
‚‡ÌÂ Ì‡ ÓÒ‚Â‰ÓÏÂÌÓÒÚÚ‡ ÓÚÌÓÒÌÓ ÂÙÓÏË‡ÌÂ Ì‡ ÒËÒÚÂ-
Ï‡Ú‡ Á‡ ÂÍÒÔÂÚËÁ‡ Ì‡ ‡·ÓÚÓÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚÚ‡;

ï ƒÓÒÚ‡‚Í‡ Ì‡ ÌÂÓ·ıÓ‰ËÏÓÚÓ ÚÂıÌË˜ÂÒÍÓ Ó·ÓÛ‰‚‡ÌÂ Á‡
ÔÂ‰ÓÒÚ‡‚ˇÌÂ Ì‡ ËÌÓ‚‡ÚË‚ÌË, ‡‰‡ÔÚË‚ÌË Ë ÏÓ·ËÎÌË ÙÓ-
ÏË Á‡ Ó·ÒÎÛÊ‚‡ÌÂ Ì‡ ÓÒË„ÛÂÌËÚÂ ÎËˆ‡ ‚ ÒËÒÚÂÏ‡Ú‡ Á‡
ÂÍÒÔÂÚËÁ‡Ú‡ Ì‡ ‡·ÓÚÓÒÔÒÓ·ÌÓÒÚÚ‡.

œÓ‡‰Ë ÒÎÓÊÌ‡Ú‡ ÂÔË‰ÂÏËÓÎÓ„Ë˜Ì‡ Ó·ÒÚ‡ÌÓ‚Í‡, Ò˙·Ë-
ÚËÂÚÓ ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â ËÁˆˇÎÓ ‚ ÓÌÎ‡ÈÌ ÒÂ‰‡!

www.eufunds.bg

œÓÂÍÚ BG05M9OP001-3.016 ì»Á„‡Ê‰‡ÌÂ Ì‡ ÒËÒÚÂÏ‡ Á‡ ÍÓÌÚÓÎ
‚˙ıÛ ÂÍÒÔÂÚËÁ‡Ú‡ Ì‡ ‡·ÓÚÓÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚÚ‡î, ÙËÌ‡ÌÒË‡Ì ÓÚ
ŒÔÂ‡ÚË‚Ì‡ ÔÓ„‡Ï‡ ì–‡Á‚ËÚËÂ Ì‡ ˜Ó‚Â¯ÍËÚÂ ÂÒÛÒËî, Ò˙ÙË-
Ì‡ÌÒË‡Ì‡ ÓÚ ≈‚ÓÔÂÈÒÍËˇ Ò˙˛Á ˜ÂÁ ≈‚ÓÔÂÈÒÍËˇ ÒÓˆË‡ÎÂÌ ÙÓÌ‰.

сираните разходи на
българските фирми. От
свръхпечалбите на про-
изводители и търговци
на електроенергия сред-
ствата да се преразпре-
делят на домакинства и

фирми”, настояха те.
Нинова се възмути, че в
цяла Европа правител-
ствата спасяват първо
националната си иконо-
мика и работни места,
само тук евтиният ток

се изнася, а народът
плаща скъпия. Само ние
си изнасяме дървесина-
та навън, а хората пла-
щат скъпи дърва, ако
изобщо ги намерят, из-
тъкна тя.

Нинова призова за
национална кампания за
доброволци в болниците

Болниците са прето-
варени, лекарите и меди-
цинските сестри са из-
тощени, затова се обръ-
щам към лидерите на
другите партии с апел за
обединение за инициира-
нето на национална доб-
роволческа кампания,
призова лидерът на БСП
Корнелия Нинова в тв
интервю. Тя уточни, че
за да се случи това оба-
че, служебният кабинет
трябва да осигури фи-
нансиране. Нинова при-
помни, че е била добро-
волец санитар в КО-
ВИД-отделение и знае

Нинова и водачката
на листата на “БСП за
България” Вяра Емило-
ва бяха в ловешко пред-
приятие, където пред-
ставиха част от мерки-
те на левицата за изли-
зане от кризата. “Бъл-
гарските фирми трябва
да бъдат подпомогнати
приоритетно, за да про-
извеждат и да запазват
работниците си. Още с
началото на следващия
парламент ще работим
за това мярката 60/40 да
стане 80/20. През бюд-
жета да се покрие опре-
делен процент от фик-

Корнелия Нинова и Вяра Емилова обещаха в Ловеч българският бизнес
да получи така необходимата подкрепа за излизане от кризата
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Ниското равнище на ваксинация и
политическата криза през последната
година влошават условията за иконо-
мически растеж на България. Това се
твърди в последния доклад “Регионал-
ни икономически перспективи” на Ев-
ропейската банка за възстановяване и
развитие (ЕБВР). В него банката пони-
жава прогнозата си за ръста на БВП за
тази година на 4,2%. През юни прогно-
зата на ЕБВР за ръст на брутния вътре-
шен продукт на страната бе за 4,5%. В
същото време институцията ревизира в
посока нагоре очакванията си за почти
всички други икономики в Централна и
Източна Европа. Така България остава
с един от най-слабите икономически
ръстове през тази година.

Най-съвестните платци у
нас - хората между 40 и 50
години, които имат най-отго-
ворно поведение, вече изпит-
ват затруднения да погасяват
заемите си. Именно при тази
група се усещат първите сиг-
нали за трудности в покрива-
нето на месечните вноски, по-
сочват от Асоциацията за уп-
равление на вземанията. Спо-
ред данните на организацията
промените при хората между
40 и 50 години не се отразяват
на общите нива на плащаемост,
тъй като на този етап спадът
се компенсира от останалите
възрастови групи.

“Все още не могат да се
идентифицират ясни причини
за колебанията при най-устой-
чивата група. Повечето от тези
потребители реално имат
възможност да покриват внос-
ките си, но прогнозите за все

Семействата, които не от-
говарят с малко на условията
за енергийно подпомагане от
социалното министерство, ще
получат еднократна подкрепа
от държавата на стойност 300
лева. Става въпрос за семей-
ства, чиито доходи са до 30
лева над сега установения
праг за подкрепа по линия на
програмата за енергийно под-
помагане. “Разширяваме и
кръга на хората, които са с
регистрация в бюрата по тру-
да по-малко от шест месеца,
за да могат да получат тази
целева финансова подкрепа от
300 лева еднократно за пред-
стоящия есенно-зимен отоп-
лителен сезон”, обясни ми-
нистърът на социалната поли-
тика Гълъб Донев след заседа-
нието на Министерския съвет.

Такава подкрепа ще има и
за всички хора със степен на

Първият вариант на дългоочаквана-
та Стратегия за развитие на българско-
то розопроизводство и розопреработка
2021-2027 г. бе представен на бранша.
Това стана на заседание на работната
група за стратегията, с участието на
всички заинтересовани страни и водена
от зам.-министъра на земеделието Явор
Гечев, информираха от аграрното ведом-
ство. Идеята е финалният вариант на
документа да влезе в Стратегическия
план за новата ОСП.

Стратегията съдържа анализ на сек-
тора на маслодайната роза в България
към настоящия момент. В нея са посо-
чени както силните, така и слабите
страни на отрасъла.

Сред силните страни са наличието на

Ниската ваксинация
прати икономиката
ни на дъното в Европа

И съвестните платци имат проблем
да изплащат заемите си

Дават енергийна помощ
на още 50 000 българи

увреждане над 50%, самотно
живеещите възрастни хора,
самотните майки с деца до 3-
годишна възраст, деца и възра-
стни с увреждания, както и
всички рискови групи, които
попадат в условията за полу-
чаване на месечна финансова
помощ за отопление.

Средствата, които Минис-
терският съвет е отделил по
бюджета на социалното мини-
стерство, са 15 млн. лв. Пове-
че от 50 000 лица ще могат да
се възползват от допълнител-
ната подкрепа, каза Донев.
“Ние сме социално отговорни
и отворени в тази трудна об-
становка и с нарастващите
цени на енергията да помог-
нем най-нуждаещите се от
населението, така че да не
изпитват трудности при отоп-
лението на жилищата си”, каза
министърът.

по-сложна икономическа ситу-
ация и трудна зима ги карат да
ограничат разходите си. Опти-
мизирането на бюджета обаче
не бива да изключва покрива-
нето на вноски по заемите”,
заявява председателят на Асо-
циацията за управление на взе-
манията Райна Миткова.

Като цяло пандемията се
откроява като основен фак-
тор в причините за неплаща-
не, посочени от потребители-
те. Над 20% от всички клиен-
ти изтъкват КОВИД и иконо-
мическите последици като ос-
нование за забавянето на вно-
ските си. Сред затрудненията
са намалена заплата или
съкращение вследствие на
пандемичните условия, огра-
ничен достъп до каса или
банка в резултат на боледу-
ване или карантиниране.

Въпреки тези първи инди-

кации за възможен ръст на не-
обслужваните заеми в бъдеще,
като цяло от началото на годи-
ната броят им леко се понижа-
ва спрямо 2020 г. Според екс-
пертите на организацията тази
на пръв поглед оптимистична
картина е само привидна.

Данните показват, че в го-
лемите градове плащаемостта
е по-висока спрямо по-малки-
те населени места. Бургас,
Стара Загора и Благоевград
отчитат подобрение на този
показател на годишна база. В
същото време в Русе, Велико
Търново и Враца се наблюда-
ва по-голямо затруднение в
погасяването на вноските
спрямо 2020 г. Очакванията на
асоциацията са, че тази тенден-
ция ще се запази, тъй като тра-
диционно по-бедните региони
първи страдат от негативните
изменения в макросредата.

Въвеждат добороволен БДС за розовото масло

уникална местна суровинна база за про-
изводство на маслодайна роза и подходя-
щите и уникални природно-климатични
условия в страната, както и традиции в
производството на розово масло.

Като слаби страни са разписани
спадът на цената на изкупения розов
цвят, наличието на сериозен дисбаланс
между търсене и предлагане на розово-
то масло в национален и международен
аспект.

Друг проблем на сектора е, че произ-
водството на розово масло превишава два
пъти потреблението, което води до сери-
озни излишъци, а те от своя страна до
невъзможност и липса на ликвидност при
преработвателите да изкупят розов цвят.

В документа са заложени няколко

цели, сред които е създаване на коопера-
тиви в сектор “Розопроизводство”, насо-
чени предимно към малки стопани, които
не са регистрирани по Наредба 3. Целта
е да се подобрят пазарните позиции и
реализацията на розов цвят. Разписани
са и цели за подобряване на конкуренто-
способността на сектора, навлизане на
нови пазари, отглеждане на маслодайна
роза в географски райони, с подходящи
климатични условия и гарантиращи по-
лучаване на високо качество на произ-
вежданото розово масло, увеличаване на
разнообразието в продуктовата гама на
произвежданите продукти от преработка
на маслодайната роза.

До излизане от последиците от КО-
ВИД-кризата и преодоляване на сериоз-

ния дисбаланс и пазарни проблеми, ще
бъдат дадени права за засаждане на нови
насаждения от сортове само от вида Rosa
damascena и alba, на база изкоренени и с
изтекъл амортизационен срок розови
насаждения. Ще бъде въведен и доброво-
лен стандарт за качество за произвежда-
ното розово масло, основан на БДС.

Явор Гечев

Банката отбелязва, че макар през
първата половина на 2021 г. БВП да
се е разширил с 3,1% на годишна база,
инерцията на възстановяване се е за-
бавила през второто тримесечие. Ча-
стното потребление се е ускорило в
периода април-юни на фона на облек-
чените мерки около пандемията и сил-
ния ръст на заплащането. Възстановя-
ването на инвестициите обаче остава
слабо, на около 7% под предкризисни-
те нива. Според доклада рисковете
пред страната са свързани с ниските
нива на ваксинация и продължаващата
политическа криза.

Въпреки тежката КОВИД-вълна в
Румъния банката разширява очаквани-
ята си с 1,2% до 7,2%. Сред страните
в региона по-малък икономически рас-
теж се очаква единствено в Чехия -
3,4%, в Словакия - 4% и в Северна
Македония - 4%. Значително възходя-
що преразглеждане на икономическата
прогноза е направено и за Гърция.
Въпреки че пристигащите туристи
остават под нивата от 2019 г., банката
повиши очаквания икономически ръст
с 3 пункта до 7%.

Сред страните членки на Европей-
ския съюз в региона на ЦИЕ се откро-
яват Естония, Хърватия и Унгария, за
които институцията ревизира нагоре
прогнозите си до съответно 9%, 8% и
7,7% годишен ръст за 2021 г. Банката
очаква сръбската икономика да се раз-
шири с 6,5%, което е скромна ревизия
нагоре с 0,5 пункта. Икoнoмикaтa нa
Typция пък се очаква да нapacнe c 9%
тaзи гoдинa.

ЕБВР влоши прогнозата за стопанството на страната,
вдигна очакванията си за съседните държави
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НАКРАТКО

С пищен военен парад Италия отбеляза на 4 ноември Деня
на националната армия и на Незнайния войн, загинал в битките

СНИМКИ БГНЕС

В Тайланд заподозряна показва в
присъствието на полицай
машината, на която са печатани
фалшиви долари. При акция в частен
дом служителите на реда са
арестували четири жени, обвинени в
производство на фалшиви банкноти.
Конфискувани са 36 000 броя от по
100 долара. На пазара вече са
пуснати в обръщение 50 000
невалидни хартийки

Гърци, които не искат да бъдат вакси-
нирани, но се нуждаят от КОВИД-серти-
фикат, го купуват за 300 евро у нас, съоб-
щи държавната телевизия EРТ. “Отиваш в
България, дават ти удостоверение, прове-
ряваш името, и дали всичко е правилно,
плащаш и си тръгваш”, обяснява посред-
ник пред медията. Той допълва, че провер-
ката става чрез сканиране на кода, при
което се появява точното име на заинте-
ресованото лице и зелен знак, че ваксина-
цията е завършена. Цялата процедура по
думите му трае 15 минути, нужно е само
да отидете лично до София и да платите
сумата. За 3 месеца са издадени най-малко
100 документа.

Иначе правителството смята да затег-
не мерките. 8000 полицаи денонощно ще
проверяват и налагат глоби при наруше-

Гърци купуват у нас
фалшиви сертификати
Голям ръст на заболелите в Европа

ния. От неваксинираните ще се изискват
отрицателни тестове навсякъде с изклю-
чение на хранителните магазини, аптеки-
те и църквите. Междувременно в много
европейски страни се отчита ръст на но-
возаразените. Германия съобщи за 33 949
случаи, което е най-големият брой от на-
чалото на пандемията миналата година,
предадоха агенциите.

В Унгария също има скок на КОВИД-
случаите на дневна база, отчитайки 6268
новозаразени. Бройката е повече от двой-
но по-висока в сравнение със средата на
миналата седмица.

Броят на смъртните случаи от коро-
навирус в Русия достигна рекордните
1195 на фона на ръст на новозаболели-
те. Това принуди властите да наложат
временно закриване на работните места

в цялата страна.
Според украинското здравно минис-

терство за последните 24 часа са се раз-
болели 27 377 души. С това общият брой
на заразените е вече е над 3 млн., а почи-
налите са повече от 70 000.

Увеличение на заболяването се отчи-
та не само в Европа, но и по света. Броят
на заразените с вируса в Южна Корея се
увеличи рязко след Хелоуин, който беше
отбелязан без спазването на каквито и да
е мерки, съобщиха властите. През изми-
налото денонощие са регистрирани 2482
нови случая. Два дни подред се отчитат
около 2500 новозаразени, което е с око-
ло 1000 души повече, отколкото в пред-
ходните дни. Органите по здравеопазва-
не не изключват вероятността от по-на-
татъшен ръст на заболеваемостта.

В началото на президентство-
то си Владимир Путин е изразил
желание за членство на страната
му в НАТО, разкри британският
генсек на алианса през 1999-2004
г. Джордж Робъртсън, на когото
се позовава РИА-Новости. На
среща Путин го попитал кога
страната ще бъде поканена в
НАТО. Той каза: “Всъщност ние
не стоим в редица с много други
страни, които нямат същото зна-
чение”, преразказа думите му
Робъртсън. Според него възгле-
дите на Путин се променили за-
ради разширяването на НАТО на
Изток и Оранжевата революция
в Украйна (2004-2005), в която

Швеция е на път да се сдобие с първата жена преми-
ер, след като лявата Магдалена Андерсон бъде избрана
за лидер на основната управляваща партия, предадоха
агенциите. Очакваше се това да стане вчера на годишния
конгрес на управляващата Шведската социалдемократи-
ческа партия в Гьотеборг.

54-годишната финансова министърка и най-вероятна
наследничка на премиера Стефан Льовен ще се изправи
в битка за политическо оцеляване начело на социалдемо-
кратите преди общите избори, насрочени за септември
2022 година.

Льовен обяви, че ще подаде оставка, след като тя
стане партиен лидер, макар че не се ангажира кога точно
ще напусне поста. След оттеглянето му премиерската
кандидатура на Андерсон трябва да бъде одобрена в
парламента.

Тя е бивша състезателка по плуване, която наскоро
в телевизионна програма получи прякора “Булдозера”.

Португалия тръгна
към предсрочни избори

Португалският държавен съвет

одобри разпускането на парламен-

та, което означава предсрочни из-

бори, съобщиха агенциите. Депута-

тите не подкрепиха представения

проектобюджет за 2022 г. Компар-

тията и Левият блок се противо-

поставиха, искайки реформи в сис-

темата на общественото здравео-

пазване, по-високи пенсии и по-голя-

мо увеличение на минималната ра-

ботна заплата. Антониу Кошта

уточни още, че отново е готов да

бъде кандидат от Социалистичес-

ката партия за поста премиер.

Хиперзвуковите ракети
„Циркон” влизат
в употреба

Руският президент Владимир

Путин заяви, че хиперзвуковите

крилати ракети “Циркон” ще вля-

зат на въоръжение през 2022 г.,

съобщават от Кремъл. Изпитани-

ята са в последния си етап. Ли-

дерът похвали развитието на во-

енния арсенал, като нарече ракета-

та “пробив” и заяви, че подобно

въоръжение е от решаващо значе-

ние за осигуряването на “високо

ниво на сигурност” за страната.

Хаитянска банда иска
да свали премиера

Най-голямата въоръжена банда

в Хаити заплашва да свали премиера

Ариел Анри, ако той не е съгласен с

исканията й да подаде доброволно

оставка, съобщиха световните аген-

ции. Лидерът на формацията Джи-

ми Шеризие е готов да го отстрани

от ръководството на страната дори

“с цената на кръв”. Той добави, че

групата не се бори конкретно срещу

премиера, а “срещу 5% от хората,

които държат 95% от богатство-

то на страната”.

МНС разследва Венецуела

Международният наказателен

съд започна разследване за възможни

престъпления срещу човечеството

във Венецуела. Това обяви прези-

дентът Николас Мадуро след подпи-

сването на меморандум за разбира-

телство между правителството и

съда, предаде БГНЕС. “Прокурорът

Карим Хан реши да премине към

следващата фаза на търсене на

истината. Ние уважаваме това

решение като държава, въпреки че не

го споделяме”, заяви той.

В началото Путин
искал Русия в НАТО

За пръв път жена
ще управлява Швеция

той видя намеса на алианса.
Междувременно в Копенха-

ген сегашният генсек на пакта
Йенс Столтенберг заяви, че вра-
тите на НАТО остават отворени
за Финландия и Швеция. Той каза
това на среща на премиерите от
Северния съвет. Столтенберг
също подчерта, че регионът е
стратегически важен за НАТО,
защото “граничи с балтийските
страни, които са обект на нара-
стващо напрежение и превъоръ-
жаване през последните години”.
Отделно натовска Германия уча-
ства с една фрегата в маневри с
Япония в Тихия океан.

Коментар на стр. 6
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СВЕТОВЕН ДЕН НА МЪЖЕТЕ. Празникът е въве-

ден по идея на бившия прези-
дент на Русия Михаил Горба-
чов, която е подкрепена от
службата на ООН във Виена,
както и от няколко други меж-
дународни организации. За
първи път денят е отбелязан през 2000 г.

1885 - НАЧАЛО НА БОЕВЕТЕ ПРИ СЛИВНИЦА
ПО ВРЕМЕ НА СРЪБСКО-БЪЛГАРСКАТА ВОЙНА.
След тридневни сра-
жения сръбската вой-
ска е разбита от
българската и прину-
дена да отстъпи на-
зад. Победата реша-
ва изхода на войната
в полза на България.
Голяма заслуга за нея
имат подп. Данаил Николаев, командващ Източния
корпус, майор Аврам Гуджев, командващ Западния
корпус, и др. български военачалници.

1957 - ОТКРИТ Е ПАМЕТНИКЪТ “АЛЬОША” В
ПЛОВДИВ. Височината му е около 15 м, а на самата
фигура, изработена от гранит - 10,5
м. Автори на паметника на Съвет-
ската армия в Пловдив са архитек-
тите Борис Марков, Петър Цвета-
нов, Асен Марангозов и скулпторите
Васил Радославов, Любомир Далчев,
Тодор Босилков и Александър Занков.
Издигнат е на едно от тепетата -
Бунарджик, наричано още Хълм на ос-
вободителите. За прототип на съветския войник,
държащ “Шпагин”, е послужил Алексей Иванович
Скурлатов - жител на Алтай, свързочник по време на
Втората световна война. През 1944 г., докато Скур-
латов работил по възстановяване на телефонната
линия София-Пловдив, е направена снимка, използва-
на по-късно от скулпторите за изработка на фигура-
та на войника. На постамента е поставена пе-
толъчка, а надпис под нея гласи: “Слава на непобеди-
мата Съветска армия освободителка”.

1967 - ОТКРИТ E МЕТАЛУРГИЧНИЯТ КОМБИ-
НАТ “КРЕМИКОВЦИ”. Изграждането му започва
през 1960 г. Проекти-
рането и почти цяло-
то оборудване са от
бившия Съветски съюз.
Проектът се реализи-
ра като затворен не-
прекъснат цикъл за
производство на сто-
мана от добив на руда
до краен продукт от горещ и студен прокат, тънко-
листни марки стомана, различни профили арматур-
но желязо и тръби. През 1963 г. влизат в експлоата-
ция първите мощности, а през следващите 10-15
години - останалите. От 1963 г. на тази дата се
отбелязва Денят на металурга.

1977 - УМИРА АЛЕКСЕЙ СТАХАНОВ, СЪВЕТСКИ
МИНЬОР (Р. 1905 Г.). Родоначалник на т.нар. Ста-
хановско социалистическо съревнова-
ние. Става известен с постижение-
то си от 31 август 1935 г., когато в
Донбас добива 102 т въглища - 14
пъти над официалната си норма.
Трудовият героизъм на Стаханов става пример за
много хора и се превръща в еталон за подражание.

2000 - УМИРА ПЕТЪР ДЕРТЛИЕВ, ПОЛИТИК И
ОБЩЕСТВЕНИК (Р. 1916 Г.). Завършва медицина.
През периода 1934-1940 г. е
многократно арестуван зара-
ди социалистическите идеи,
които изповядва, и организира-
нето на стачки. След 10 ноем-
ври 1989 г. се включва активно
в обществено-политическия
живот на страната. Един от
създателите на СДС, председател и почетен предсе-
дател на БСДП след възстановяването й, депутат в
VII ВНС, един от авторите на новата Конститу-
ция. През 1990 г. е кандидат за президент.

Путин и НАТО
Юри МИХАЛКОВ

Колкото и да е пара-
доксално, разкритието на
бившия британски генсек
на НАТО Джордж Ро-
бъртсън, че в началото на
своето президентстване
Владимир Путин е плани-
рал членство на Русия в
НАТО, само потвърждава
правотата на настъпилите
впоследствие у него анти-
натовски настроения.

Всъщност, дори шотлан-
децът сякаш оправдава
промяната във възгледите
на руския президент, на-
стъпили заради разширя-
ването на НАТО и Оран-
жевата революция в Ук-
райна през 2004-2005 г.

Но алиансът продъл-
жава да потвърждава пра-
ведността на путиновия
антинатовизъм. Военното
му присъствие се точи по
западните руски граници
от Балтийския регион до
Черно море на юг. Уж в
името на мира натовците
обсаждат Русия.

Ето, действащият ген-
сек на алианса Йенс Стол-
тенберг почти покани
Швеция и Финландия в
пакта с думите, че вратите
му са отворени за тези две
скандинавски държави,
които бяха еталон (особе-

но Финландия) на неутра-
литета. Значи, освен на
Изток, пактът е хвърлил
око и на Севера. Преди
време Украйна и Грузия
получиха уверения за от-
ворената врата и от самия
шеф на Пентагона Лойд
Остин. За Русия това ще
означава подпалвачи да се
настанят на прага й. Пак-
тът знае това, но и под-
кокоросва страните, бло-
кирайки диалога по линия
на Съвета НАТО-Русия.

Отделно кораб на на-
товска Германия участва
в японски маневри в Ти-
хия океан. Какво ли прави
кораб на такава държава в
другия край на света, след
като теренът на НАТО е
Европа и Атлантическия
океан?

Но от поставянето на
такъв въпрос направо

лъха на невежество, след
като знаем, че натовски
членки солидарно подпал-
ваха войни, разбиваха
държави и сееха смърт в
Азия, Близкия изток и
Африка. И май се подгот-
вят за пожар и срещу Ру-
сия, макар че според Стол-
тенберг алиансът взимал и
противопожарни мерки с
двойнствения си подход
на възпиране и диалог
спрямо нея. Пламне ли
обаче огън заради Украй-
на, противопожарните
мерки едва ли ще спрат
пламъците му.

Ясно е, че НАТО е
кукла на конци за разпро-
странението на агресив-
ния либерализъм и хеге-
монизма на САЩ. Но
виждаме, че те залязват.
Алиансът явно няма нищо
против такава участ.

„Болните” избиратели
От стр. 1

Не, че има промяна в
електоралните им нагласи,
но дали изобщо щяха да
отидат, че и да успеят да
гласуват с машина, ако не
бе възможността да пус-
нат гласа си както вече са
научени? Да не говорим,
че с мобилната урна е
много по-лесно дадено
движение или партия да
си провери сметките за
обещаните гласове.

По една или друга
причина МВР най-сетне

се разработи и се втурна
да прави акции срещу
купуването на гласове.
Затова в много райони
маргинализираните общ-
ности не отидоха на из-
бори, някои дори си при-
знаха, че тоя път нямало
кой да им даде пари. Сега
полицията атакува лихва-
ри, магазини на вересия,
а вече и кметове, заподо-
зрени в търговия с гласо-
ве. Удари и по общини,
разрешили неправомерно
на “болни” да гласуват.

И се почна с плача и

заплахите. По делата им
ще ги познаете. Кой вие
най-много срещу мерки-
те на МВР? ГЕРБ и ДПС,
защо ли? Депесари дори
похвалиха кмет, който
опитал да задържи уни-
формен, чак призоваха
хората да извършват
“граждански арести”, ако
полицаите тръгнат много
да си позволяват. ГЕРБ
също подхванаха мантра-
та с лошото МВР, което
тормози болните...

Бойко Рашков може да
не е най-прекрасният ми-

нистър, но все пак тръгна
да разравя намирисващи-
те на измама практики на
окопалите се във властта.
Нормално е да има вой
срещу него. Неговата
битка скоро ще приклю-
чи, въпросът е като изби-
раме бъдещата власт, да
го направим така, че вой-
ната с купуването на гла-
сове и подмяната на об-
ществената воля да не
спира. Лечението на тази
“болест” е демокрацията,
а тя зависи от всички нас.
И от гласа ни.

КОЛАЖ АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ



ПЕТЪК

5 НОЕМВРИ

2021

7

ГЕНЧО СИМЕОНОВ:

Почти през целия ми живот пращах мои карикатури
в различни вестници, разкри именитият творец

На стр. 8
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ГЕНЧО СИМЕОНОВ е роден
в с. Челопечене, където
получава основно образова-
ние. Учи в първия випуск на
Художествената гимназия
в София. Завършва “Илюст-
рация и художествено
оформление на книгата” в
Националната художестве-
на академия, където негов
преподавател е проф. Илия
Бешков. Автор е на ембле-
матични сатирични рисунки
и участва във всички общи
изложби на българската
карикатура и в голям брой
чуждестранни фестивали,
посветени на това непре-
ходно изкуство. Известен е
и като илюстратор на
книги. Изявява се и в киното
като художник-аниматор
и сценарист в студиото за
анимационни филми “Боя-
на”, работи и като худож-
ник-постановчик в Кукления
театър и в Театъра на
българската армия.
Наскоро в залите на Съюза
на българските художници
в София бе открита юбилей-
ната изложба живопис на
именития творец.  Отбелязахте миналата сед-

мица 90-годишен юбилей. Какво
си мислихте на рождения си ден,
господин Симеонов?

- Мислех си, че за първи път
съм роден на 27 октомври 1931
година в семейство на бизнесмен с
четири декара земя и пет деца. А
за втори път се родих - като кари-
катурист - през 1952 година, с
отпечатването на първата ми ка-
рикатура във вестник “Вечерни
новини”.

 Спомняте ли си за времето,
когато бяхте малко момче?

- Детството ми премина гладко
и безметежно, ако не се смята
първото ми напиване с братовчед
ми, когато бях само на четири го-
динки. После пораснах малко, за-
писаха ме ученик. Но през 1943
година прекъснах образованието
си, понеже настаниха немски вой-
ници в селското ни училище. Ко-
мандир им беше оберщурмфюрер
Кунце. Същият обер ме наби с
колана си, защото му бутнах фу-
ражката в една локва.

След две години, в същото учи-
лище се настаниха съветските вой-
ници, с командир полковник Стре-
ченко. На него пък му разлях вод-
ката... И пак бой, което пък е при-
чината да не порасна. Висок съм
цели 164 сантиметра!

А когато бях на 17 години, за
малко да се оженя за едно непозна-
то другарче от Омск.

 Но все пак май избирате да
завършите гимназия, да получи-
те диплома...

- Във връзка с образованието
ми е важно да кажа следното: учих
в художествената гимназия, която
завърших с престижната за онова
време оценка 3,33. Бил съм и в
Художествената академия, а също
така и в Сорбоната... като турист...
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 А как започна трудо-
вият ви път?

- През 1967 година, по
покана на ЦК на БКП, за-
почнах работа във вестник
“Стършел”. И служих на
Партията до 10 ноември
1989 година - предимно с
глупави карикатури по зада-
чите. След 10 ноември -
също... Почти през целия ми
живот пращах мои карикату-
ри в различни вестници,
сътрудничих на “Отечествен
фронт”, “Земеделско знаме”,
“Кооперативно село”...

В момента съм много
успешен пенсионер, все още
женен, с две деца.

 Какви теми ви прово-
кират към създаването на
сатирични рисунки?

- Всичко, което срещам
във всекидневието, ме вълну-
ва. Пресъздавам с рисунките
си злободневни проблеми от
живота. Запазено място сред
тях имат карикатурите в стил
“без думи”.

 Вие сте илюстратор
и на повече от 25 книги на
български и чуждестранни
автори. С кои от тях се
гордеете най-много?

- Наистина, не са малко
книгите. Много харесвам
“Самотните вятърни мелни-
ци” на Станислав Стратиев,
“Имате ли гъдел?” и “Кесия
с пуканки” на Марко Ганчев,
рисувал съм за книги на Ва-
сил Цонев, Йордан Попов,
Добри Жотев, Черемухин,
Петър Незнакомов, Стефан
Цанев, Иван Кръстев, Дамян
Бегунов... Сигурно ще про-
пусна някого...

 Участвали сте и в
много карикатурни излож-
би и фестивали в България
и в чужбина...

- Така е. Творбите ми са
били в една компания с
произведенията на Велин
Андреев, Иван Веселинов,
Милко Диков, Стоян Дуков
и много други класици на
българската карикатура. А
първата ми самостоятелна

ТАКОВА ПИЛЕ ИМА!

Живописта на Генчо Симеонов не е с претенциите да ви шокира
с технически хватки и ефекти, декоративни прийоми и напъни за
извънредно новаторство.

Тя не разчита на кичозното правило “да превърнем случайния
дефект в ефект”.

Тя не смайва с дизайнерската подредба на геометрични форми
и необработени цветове.

Не предизвиква у зрителя паническото желание да си засмуче
пръста, за да измисли какво е искал да каже авторът, притеснен от
“величието” на славното му име.

Не, в живописта на Генчо “такова пиле нема”.
Живописта на Генчо Симеонов е една неповторима, честна и

романтична приказка и в цветово, и в жанрово отношение.
Наситена е с усмихнат романтизъм и безметежна приказност,

с откровени, премерени формени деформации, засилващи изразната
любов на автора към сюжетите.

Тя е една искрена история, наситена с усмихната доброта,
родена в сънищата му.

Живописта му е дълбоко авторска и ни кара да се провикнем:
- Е, те такова пиле има, щом Генчо го е нарисувал!

Анатолий СТАНКУЛОВ,
карикатурист и живописец

ВЕСЕЛОСТ НАОПАКИ

Преди много години Генчо Симеонов нарисува карикатура - на
нея бе изобразено как семейство се стяга за Коледа. Насред стаята
имаше голямо коледно дърво, цялото в гирлянди, свещички, шарени
топки и Дядо Мразовци с бели бради. А бащата поливаше дървото
с бидон, на който имаше надпис “бензин”, и викаше:

- Тичайте, деца, по-бързо се събирайте, че ще палим елхата.
Като гледам през годините карикатурите на Генчо Симеонов,

все ми иде да извикам: “Е, вие на туй какво му викате?” Защото при
него нещата са вървели все в някаква палава веселост наопаки, тъй
като той не прави традиционна сатирична рисунка, остра, заклей-
мяваща, не бичува яростно някакви слабости - лични или общест-
вени, не стиска зъби, не размахва гневен изобличителен пръст. Той
постига много по-голям ефект чрез абсурдно мислене и артистична
игра. Това е истинската карикатура и истинският целебен хумор,
а не плакатната рисунка на всяка цена да втълпява в главите на
хората, че ето това е вярното и доброто, а онова е лошото.

Може ли да се запали едно коледно дърво, като се полее с
бензин? Може, разбира се, ето това го прави идиотът. А идиоти
Господ наспорил колкото искате, те палят не само коледни дървета,
но и цели гори, градове и държави. А Генчо не пали нищо, той
просто казва:

- Я бе, хора, вижте го този идиот какво може да направи!
Очарователният и неразбираем чрез първата реакция на сетива-

та свят на абсурда, на нелогичното, на невъзможното преувелича-
ване - това е полето на смеха, в което години наред върви един от
най-характерните и силни български карикатуристи.

Генчо стига до истинската оценка на нещата и това е, мисля си,
един от ключовете към стойностното в изкуството на карикатурата.

Ясен АНТОВ,
писател

ЕЗИКЪТ НА ЕПОХАТА

Генчо Симеонов не е само много добър карикатурист, но и
илюстратор, наблюдаващ света през едно огледало с графично богата
пластична линия. Не съм виждал някъде така да го има живота -
средностатистическите граждани, опашките, трамваите, хаоса на
улицата. Следват  рисунки в един сатиричен разказ, някъде като от
стари картички и сякаш нов прочит на шлагери, другаде по-сюр,
хумористично-съдържателни. У нас не се сещам за друг като Генчо
Симеонов. А карикатурите му... - има една с парад на левите сили
на бившия площад “Девети септември”. Там е цялата ни действител-
ност! Не случайно го пенсионират в началото на 90-те. Подобни
художници не трябват. Но той, Генчо Симеонов, рисува, рисува и
не се предава!!!

Някога първо четяхме вицовете от четвърта страница на
“Стършел” и рисунките между тях бяха негови. На една колона,
широка 4 сантиметра. Онова човече с дървен крак, завършващ с
едно колелце, галопиращо със самолетна скорост. Толкова картини
и какво ли не ни е минало през очите и всичко това е произведено
от “езика” на епохата. А езикът е бил 4 сантиметра, но все едно е
като бутнатия монумент пред НДК.

Нашето време е много постно към съществените и освободени-
те неща. Но Генчо Симеонов няма проблем с рисуването им. Друг
няма такъв: това е изкуство, което трябва да го бъде. Някой може
би е останал с грешното впечатление, че изкуството са го ковали
по изложбите и в елитни кръгове и имитации. Нищо не е такова,
каквото е изглеждало!

Калин НИКОЛОВ,
илюстратор и изкуствовед

ПРИКАЗКИ БЕЗ ДУМИ

ПРИЯТЕЛИТЕ НА ГЕНЧО СИМЕОНОВ

СПОДЕЛЯТ МНЕНИЕТО СИ ЗА ЮБИЛЯРЯ

Подготви
екип на ДУМА

Роден съм...Роден съм...Роден съм...Роден съм...Роден съм...

изложба бе подредена, ко-
гато бях на 74 години - в
галерия-музей “Дечко Узу-
нов”. Спомням си, че през
2014-а събраха над 90 твор-
би от различните ми перио-
ди в галерията на Съюза на
българските художници.
Имах моя експозиция и в
НДК преди две-три години,
но тогава бяха представени
само живописни платна и
графики - без карикатури. А
през 2009 година заедно с
колегата Чавдар Николов ни
поканиха във Виена, където
представяхме българската
карикатура на международ-
на изложба на художници
от бившите социалистичес-
ки страни.

 През годините рабо-
тите и с някои от най-вид-
ните творци на българско-
то анимационно кино. Кой
от тях ви е направил най-
голямо впечатление?

- Да, дълги години бях
художник и сценарист в сту-
диото за анимационни фил-
ми “Бояна”. Срещал съм се с
Радка Бъчварова, Зденка
Дойчева, Христо Топузаков
- все големи имена, но мла-
дите не ги помнят вече. Уча-
ствах в създаването на око-
ло 15 анимации. И до днес
си спомням как правихме
“Петльова пара”, “Ромул и
Рем”, “Влакчето”, “Звездич-
ката”, “Чиракът магьосник”,
“Кариера”, “Неидентифици-
рани пълзящи обекти”, “Бра-
во”... А нашата “Опера за
един лешник” пожъна много
награди на фестивалите за
анимационно кино в Плов-
див, Търговище, Добрич и
дори стигна чак до Оберхау-
зен...

 Удостоен сте с пре-
стижни отличия за ваше-
то творчество. Кое от тях
ви е най-скъпо?

- Имам един сребърен
плакет от интернационален
конкурс за карикатура в Ско-
пие, който ми връчиха преди
половин век сигурно. От
Съюза на българските ху-
дожници също преди 15 го-
дини бях удостоен с награда
за цялостен принос. Получих
също така орден “Кирил и
Методий” - II степен. Пазя и
“Златно перо” на Съюза на
българските журналисти...

Една от творбите на именития
художник и карикатурист

СНИМКИ ЮЛИАН СТАНКУЛОВ



2021

9

ПЕТЪК
5 НОЕМВРИ

Скъпи читателю!

В днешното приложение за литература, изку-
ство и култура публикуваме разказа на Мюмюн
Тахир “Видения през август” и стихотворението
на Валентин Тасков “Нощ в Странджа“. Човекът
и природата, човекът и отчуждението, човекът и
смисълът на живота...

Приятно четене.

Сред усойни дъбрави
зелени разлистени,
със борове прави
и мъдро замислени,

Потоци пенливи
напевно бълбукат
и птички пенливи
тревожно писукат.

Странджата диша,
прехласвам се аз,
и възцарява затишие
вечерният час.

Тревите полягат,
луната попили,
светулки примигват,
фенерчета скрили.

Молитви незнайни
щурците заплакали,
шепнат си тайно,
звездите дочакали.

Диво зоват,
вият чакалите,
чанове хлопат,
пригласят кавалите.

Екот отеква,
върхари оглася,
секва за миг
и пак се понася...

По урвите стръмни
тътнат вековни
предания скръбни,
легенди съдбовни.

В долчините мъхести
кошути се гушат,
боязливи и тръпнещи,
напевите слушат.

Нощта завладява,
прекрасна и дива,
с очи обладава,
покоя им срива.

Свежест планинска,
дълбоко поели,
сърцата се люшкат,
без пулс онемели.

И вървим окрилени
със тия Балкани,
открили мехлема
за душевните рани.

Нощ в
Странджа

СТИХОТВОРЕНИЕТО

Видения
през
август

Горещият августов-
ски ден отстъпваше на
запад, но ярките потоци
светлина още струяха
през гъстата орехова
шума и хвърляха игрива
сянка под дървото. Жега-
та висеше неподвижно в
задъхания следобед, но
горе армадата облаци
плуваше в бездънната
вис. Демир обичаше да
гледа движението на об-
лаците - това му беше
любимо занимание и в
детството, оттогава му
остана и навикът да ги
уподобява на животни и
страшилища, да им при-
писва човешки черти, да
разговаря полугласно с
тях. Погледна небето и
видя, че те пътуват на-
там, накъдето са тръгна-
ли и обърканите му мис-
ли, чиито сенки пълзяха
на стада по опърлената
от горещините морава.
Кожата му почувства
времената, когато в лет-
ните следобеди с дядо
Йосиф, дългогодишен
учител, тръгваше нагоре
към Сиври планина - тя
го зовеше неудържимо,
посрещаше го с вечнозе-
лените си пояси от
стройни смърчове, с ре-
хавите склонове бял и
черен бор, а горе сияеха
могъщите мури, увенча-
ли с присъствието си
всички тия чудеса, тия
непрежалими красоти...

Стори му се, че дока-
то седеше под зелената
сянка на големия орех и
се питаше каква сила
задържа листата да не се
откъснат и полетят, виж-
да всичко, което става зад
облаците: спътниците,
които висяха в без-
въздушното пространст-
во, совалките, които ше-
таха горе, сънливо при-
мигващите звезди...

Понякога във видяно-
то улавяше знаци на ху-
бавите и лошите неща,
които евентуално биха
могли да се случат. За-
твори очи и му се приви-
дя пристанът, откъдето

МЮМЮН ТАХИР е роден на 12 март 1957 г.
в с. Загоричане, област Кърджали. Магистър
по литература и културология. Автор на над
30 научни и художествени книги. Носител е
на годишна литературна награда на СБП
(2002 г.), почетна грамота на СБП, “Златно-
то перо” на СБЖ, “Златен век” на Минис-
терството на културата, “Златна книга” на
Съвета на европейската научна и културна
общност, награда за публицистика на област
Кърджали, националната награда за разказ
“Всички сме деца на майката земя”, нацио-
нални литературни награди “Дядо Йоцо
гледа” и “Николай Хайтов”, награда за
белетристика “Георги Братанов”. Организа-
тор на Фестивала на балканския фолклор и
Балканската среща на писателите, които се
провеждат всяка година в Кърджали. Пред-
седател на Академия за европейска култура
“Орфеева лира” и на читалище “Юмер
Лютфи”. Доктор по философия към Научния
институт “Вектор”. Член е на Съюза на
българските писатели и на Съюза на българ-
ските журналисти.

РАЗКАЗ от Мюмюн ТАХИР

Валентин ТАСКОВ

ОТ РЕДАКТОРА

БЕЛЕТРИСТИКА

потегляха за риба в ут-
ринния мрак лодките.
Неведнъж му хрумваше,
че трябва да има някакъв
друг смисъл във видени-
ята, някакъв скрит език -
белег, който миналото е
оставило, за да подскаже
нещо важно на бъдеще-
то. Беше убеден, че тази
способност да съзира
други значения зад види-
мостта на нещата е оста-
нала от рибарските му
дни. Вероятно има нещо
необяснимо, което да
създава у човека подоб-
ни мистични настроения
и склонности. Дори и в
най-спокойните дни, сре-
щата с водната стихия е
сурова борба за живот,
борба със самия живот,
сблъсък на сегашния жи-
вот с утрешния. А такава
среща никога не е безо-
пасна, ето защо рибари-
те постоянно търсят ня-
какви символи, някакви
знаци и белези, които да
ги изведат от бездната, да
увеличат улова им, да ги
поведат обратно към су-
шата...

Струваше му се, че
вече никой не може да
търпи никого, дори и
себе си. Обясняваше си
го с обстоятелството, че
повечето хора се чувст-
ват изхвърлени извън
живота, избутани от
него. Но това - разсъжда-
ваше Демир, е естестве-
но, щом живееш в една
система, която разделя
света на бедни и богати,
щом не можеш да наме-
риш смисъла на живеене-
то... Смисъл!!! Тогава
онзи, който е останал
извън живота, може само
да наблюдава, вместо да
се бори и постига жела-
ното. Заради това не го
изненадаха и резултати-
те от направената наско-
ро анкета, според която
повечето от хората са
щастливи. Прие го като
доказателство, че обще-
ството се е превърнало в
общество на показност-
та. Ако си нещастен, ще

само опърли гърлото му...
Босите му крака сами

го повлякоха към темето
на скалата - на педя от
синевата пред него. При-
клекна напрегнат и вни-
мателно спусна въдица
към тъмнината под ска-
лата. Първото подръпва-
не не закъсня, но той зна-
еше, че трябва да чака,
докато дребните и любо-
питни рибки отстъпеха
място на някой едър ла-
комник. Не след дълго
кордата се опъна и за миг
през съзнанието му
мина, че може да не
издържи. Бавно и внима-
телно - почти гальовно,
Демир притегли бореща-
та се риба.

Приседна с отпусна-
ти ръце под нетърпимо-
то слънце и се загледа в
синевата. Шумът на при-
боя го влудяваше, удари-
те на вълните вдигаха пе-
лена от пръски и от нея
неочаквано изплува по-
знатата фигура на ста-
рец. Мина му през ума,
че е виждал някъде този
човек, но не можеше да
си спомни кога и къде го
е виждал. Но беше сигу-
рен, че го познава. Да,
виждал съм го някога и
някъде - съзнанието му
се мъчеше да си го
представи. След като
водата се избистри,
мислите му се проясни-
ха и го позна - този, не-
отдавна напуснал света
човек, беше дядо Йосиф,
някогашният му учител
в гимназията.

Отчуждихме сегаш-
ното поколение, без да е
получило никакви духов-
ни ценности, чу гласа му
той. Нямате право само
да се оплаквате от него
или да го критикувате за
това, че не се просвещава
или не мисли задълбоче-
но, защото никой не му
оказа помощ. Не можах-
те да дадете нещо полез-
но на младите... Истина е,
че не можахме да им по-
могнем - му отговори
Демир. Те бяха сринати
от лапите на събитията.
Но един ден ще се изпра-
вят разбунтувани срещу
онези, които ги доведоха
до този хал, при който
всички идеи и традиции
се превръщат в ценности
без стойност. Сега още не
са се осъзнали, но някога
ще поискат да им бъдат
върнати душите... Кой ще
им даде обратно онова,
което са изгубили!? - ся-
каш пламък излезе от ус-
тата на Демир и тъмен
облак засенчи погледа му
и потъна в необята.

решат, че си губещ, и
затова хората търсят на-
чин да изглеждат щастли-
ви, макар да е само
външно. Но състоянието
на фалшиво щастие в
същото време прави хо-
рата нетърпеливи, но
престорени и заради до-
стойнството си имитират
ситост, макар да са глад-
ни. И макар да се държат
като сити, стомахът им
винаги ще отрича това.

Затвори очи и...
Болеше го цялото

тяло, изранените му кра-
ка се влачеха по пясъка,

а умората като невидима
мрежа омотаваше колена-
та му. Беше гладен. Мок-
рият пясък, на метри от
него, бележеше странна
граница между знойния
пек и измамната прохла-
да на солената синева.
Последната глътка вода
бе останала някъде далеч
във времето. Наблизо, на
ръка разстояние, зад
купчината скали, потопи-
ли челата си във водата,
забеляза седефените от-
блясъци на рибно сбори-
ще. Опита се да пре-
глътне, но жаркият въздух

Редактор Боян БОЙЧЕВ
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Многото лица на киното
се събират на „Киномания”

Българският филм “Чичо
Коледа”, отличен с Награда-
та на публиката на фестива-
ла “Златна роза” във Варна и
с Наградата на Варна на фе-
стивала “Любовта е лудост”,
е едно от интригуващите
предложения на “Киномания
2021”, реализирана от НДК
с финансовата подкрепа на
Министерството на култура-
та, научи ДУМА от Вера
Банчева, експерт връзки с об-
ществеността на НДК. “Ки-
номания” е част от Календа-
ра на културните събития за
2021 г. на Столичната общи-
на. Филмовото събитие ще се
проведе между 18 ноември и
5 декември и отново ще по-
каже най-доброто от седмо-
то изкуство за последните
две години, предложено от
Владимир Трифонов и Хер-
мина Азарян.

“Смешно-тъжният” филм
“Чичо Коледа” - по опреде-
лението на неговия режи-
сьор Ивайло Пенчев, ще бъде
показан на 23 ноември в
зала 1 на НДК. Продукцията
е с участието на Филип Ав-
рамов (в ролята на Чичо Ко-
леда), Ален Ангелов, Малин
Кръстев, Симона Халачева,
Васил Банов, Стефан Дено-
любов, Свежен Младенов,
Китодар Тодоров, Меглена
Караламбова, Ивайло Драги-
ев, Аня Пенчева. В центъра
на сюжета са дете, което
мечтае да има семейство, и
мъж, облечен като Дядо Ко-
леда, който е загубил само-
личността си. Историята за-
плита съдбите и на таксимет-
ров шофьор и момиче, гото-
во на всичко, за да осъщест-
ви мечтата си. В лавината от
комични ситуации всеки
търси онова, за което жаду-
ва - семейство, идентич-
ност, прошка, любов, съчув-
ствие, приятелство. Няма
как желанията им да не се
сбъднат, стига да повярват
в Чичо Коледа.

Програмата на фестивала изобилства с актуални изкушения за любителите на
седмото изкуство, сред интригуващите заглавия е и българският филм „Чичо Коледа”

Откриването

Филмът, който тази годи-
на откри Венецианската Мос-
тра - “Паралелни майки” на
Педро Алмодовар, ще поста-
ви началото и на “Кинома-
ния” - на 18 ноември от 19 ч.
в зала 1. Класикът на модер-

то младият Бъди се сблъсква
с борбите на работническа-
та класа, мащабните култур-
ни промени и сектантско на-
силие. В главните роли са
Джейми Дорнън и Джуди
Денч.

В афиша е и един от най-
силните филми на Венециан-
ския фестивал - “Тук се смея
аз” на Марио Мартоне, с лю-
бимеца на Сорентино - Тони
Сервило, в главната роля. Той
играе великия комик Едуардо
Скарпета, чиито пиеси от на-
чалото на XX в., както и не-
подражаемият му актьорски
талант, са оказали сериозно
влияние върху италианската
комедийна традиция.

циалните медии в живота ни.
Отличеният с приза за жен-

ска роля в Кан за актрисата
Ренате Рейнсве - “Най-лошата
личност на света” на Йоахим
Трир, е още едно от свежите
предложения. В центъра на
сюжета е Джули, млада жена в
началото на 30-те, която изжи-
вява екзистенциална криза,
лутайки се между кариерата и
романтичните си избори.

Истории на легендарни
музиканти

Документалният филм за
живота и творчеството на ти-
таничния филмов композитор
Енио Мориконе - “Маестро
Енио Мориконе”, е заснет от

Страницата подготви
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

предложение за “Оскар”. Бланко
(Бардем) е собственик на компа-
ния за индустриални везни в
малък провинциален град. Той
очаква посещение на комисия,
която трябва да му даде награда
за бизнес постижения. Но се
оказва, че работниците заговор-
ничат срещу него. Бланко обаче
е твърдо решен да изглади про-
блемите в компанията си и да
възстанови баланса, каквото и да
му струва това. Филмът обхва-
ща много теми - институционал-
ната дискриминация, класовото
разделение и вредното влияние
на капитализма, в допълнение
към сложната мрежа от между-
личностни драми, в която Блан-
ко затъва.

Още хитове

“Домът на Gucci” ще може
да видим в зала 1 на НДК на
27 ноември. Режисьорът Ридли

СНИМКИ “КИНОМАНИЯ”/НДК

“Чичо Коледа” -
реж. Ивайло Пенчев

“Маестро Енио Мориконе” - реж. Джузепе Торнаторе

“Паралелни майки” -
реж. Педро Алмодовар

“Добрият шеф” - реж. Фернандо Леон де Араноа

Джузепе Торнаторе. Той беше
показан за първи път във Вене-
ция т.г., а зрителите на “Кино-
мания” ще го видят на 20 ноем-
ври в зала 1 на НДК. Филмът
представя композитора чрез
дълго интервю, проведено от
Торнаторе в последните годи-
ни преди смъртта на Мориконе
(който почина през юли м.г.),
разговори с режисьори, за чии-
то филми е писал музика - Бер-
нардо Бертолучи, Ролан Жофе,
Терънс Малик, Оливър Стоун,
Виторио Тавиани, Куентин Та-
рантино и самия Торнаторе, му-
зикални и архивни кадри.

Възхода на соул легендата
Арета Франклин ще проследим
във филма “Респект” на Лизъл
Томи с участието на Дженифър
Хъдсън и Форест Уитакър. А в
разкошния мюзикъл “Сърцето
ми танцува” на Начо Алварес,
с три номинации за “Гоя”, ще
чуем песни на италианската и
испанска поп икона Рафаела
Кара, отишла си през юли т.г.

Испанското
предложение
за „Оскар”

“Добрият шеф” на Фернандо
Леон де Араноа с участието на
Хавиер Бардем бе представен на
кинофестивала в Сан Себастиан
през септември, а след това ста-
на ясно, че той е испанското

“Герой” -
реж. Асгар Фархади

Дали някое добро дело ос-
тава ненаказано, е въпросът,
чийто отговор дава “Герой” на
режисьора на “Всички знаят”
- Асгар Фархади, който спече-
ли за филма си Голямата на-
града на журито в Кан. В
центъра на психологическата
драма, изпълнена с етични ди-
леми, е калиграфът Рахим, кой-
то влиза в затвора за неизпла-
тен дълг. По време на двуднев-
ния му домашен отпуск при-
ятелката му намира чанта с
пари, която би решила пробле-
мите им. Но Рахим решава да
върне парите, превръщайки се
в герой за обществеността.
Филмът засяга много теми,
включително за ролята на со-

ното кино разказва история
за две родилки, делящи една
стая в болницата. И двете са
сами и бременността им е не-
очаквана, но приемат съдба-
та си по коренно различен
начин. В образа на едната
майка е музата на Алмодовар
- Пенелопе Крус, която спе-
чели във Венеция наградата
“Купа Волпи”, другата роля
е поверена на младата дебю-
тантка Милена Смит.

Призьори от световни
фестивали

Сред първите обявени за-
главия от селекцията на “Ки-
номания” е “Белфаст” на Ке-
нет Брана, отличен с Награ-
дата на публиката в Торон-
то. Заснет в черно-бяло,
филмът е смятан за най-лич-
ния и въздействащ в творче-
ството на Брана, отразяващ
до голяма степен собствено-
то му детство. Действието ни
пренася в Северна Ирландия
в края на 60-те години, къде-

Скот е събрал плеяда звезди -
Лейди Гага, Адам Драйвър, Ал
Пачино, абсолютно неузнавае-
мия Джарет Лето, Джеръми
Айрънс и Салма Хайек. Една от
най-дългоочакваните премиери
на 74-тия кинофестивал в Кан
бе на “Френският бюлетин на
Либърти, Канзас ивнинг сън” на
Уес Андерсън - и той е в афиша
на “Киномания”. Сред хитови-
те заглавия в програмата е най-
новият шедьовър на Карлос
Саура “Кралят на целия свят”.

“Домът на Gucci” -
реж. Ридли Скот
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 Въпреки неуспешните опити за
съставяне на правителство в пред-
ните два парламента, се оформи раз-
познаваемо мнозинство, чиято цел е
демонтаж на модела “Борисов”. Ос-
тава ли за БСП валидна тази “черве-
на линия” и за следващия парламент?
Възможни ли са “исторически ком-
промиси” за коалиране с ГЕРБ и ДПС,
които търсят реабилитация в днеш-
ната многопластова криза?

- Нека да го заявя пределно ясно и
категорично - никакви разговори с ГЕРБ
и ДПС няма да водим. Никакви! Тези
две партии са в основата на днешната
политическа, социална, икономическа
и здравна криза. Те създадоха тази па-
яжина от олигархични интереси, ко-
рупционни схеми и феодализирана
власт. Заради това вече не ми е смешно
да гледам поредните телевизионни
изстъпления на Бойко Борисов и фре-
нетичните му тиради на тема “Радев -
диктатор”. В друга държава, в друг свят
този човек щеше да е на подсъдимата
скамейка. У нас той продължава да се
изживява като инстаграм-кифла, която
има мнение по всеки въпрос.

Но въпросът, който поставяте,
има и по-дълбоко измерение. Големи-
ят залог на предните два парламентар-
ни избора бе изчегъртването на моде-
ла “Борисов”, а точно в тази задача
т.нар. партии на протеста не просто
се провалиха, те се издъниха гранди-
озно. Вместо изчегъртване, видяхме
парламентарно бездействие. Вместо
реална политика - интриги, обиди,
обвинения и тийнейджърски тропания
с крак. Вместо конкретни закони -
безкрайни телевизионни интриги кой
на кого бил дал 500 хиляди, за да цепи
парламентарни групи. Видяхме риа-
лити-шоу с нулев коефициент на по-
лезно действие.

Ето защо БСП се отличи в предиш-
ните два парламента. В ситуация, която
наподобяваше “Полет над кукувиче
гнездо”, останахме политическата сила
на здравия разум, партията на диалога,
формацията, която не се отказа за миг
да предлага конкретни решения и не
потъна в морето на парламентарните
интриги и дребнотемие. Затова сме
длъжни да останем същите. Както сме
длъжни да оставим и “червените линии”
в нашата политика. Защото добре знаем

АЛЕКСАНДЪР СИМОВ:

БСП нито за миг
не се отказа да
предлага решения

АЛЕКСАНДЪР СИМОВ е роден през 1977 г. в

Стара Загора. Завършва Факултета по журна-

листика и масови комуникации в СУ “Св.

Климент Охридски”. Работил e като журна-

лист във вестниците “Стандарт”, “Пловдив-

ски труд”, “Земя” и ДУМА. Народен предста-

вител в 44-тото НС от “БСП за България”.

Владее руски и английски език.

Скачащите цени и сметките за ток са най-големият
проблем и тревога на хората, казва водачът
на листата на „БСП за България” в 6 МИР - Враца

Интервю на Валентин ГЕОРГИЕВ

какво искат от нас нашите избиратели.
Както и добре знаем, че това е истори-
ческата съдба на левицата - когато по-
литическите фигуранти и телевизионни
образи се провалят, винаги има нужда
от ясна, последователна и смислена
партия, която да постави нещата в ред.

 Кои са най-важните приори-
тети за следващото Народно събра-
ние? С какво то трябва да започне
работа и какви решения предлага ле-
вицата?

- Крайно време е парламентът да
чуе какво точно интересува и вълнува
хората и да адресира тези тревоги. Ние
си позволихме лукса в окото на бурята
да се отдаваме на нелепото състезание
по безкрайни избори, но това ми при-
лича на тактиката на щрауса, който се
опитва да скрие главата си в пясъка.
Само че, където пясък няма, има бетон.

На обиколките по моята кампания
видях коя е най-голямата тревога на
хората. Да, част от тях ме питаха за
“зелените сертификати” и ваксинация-
та, но тревога номер едно са скачащи-
те непрекъснато цени, както и пред-
стоящите сметки за ток. Само левицата
има предложения в тази посока. Никой
друг. Само ние предлагаме намалява-
нето на ДДС от 20 на 9 процента за
стоките от малката потребителска кош-
ница (хляб, масло, мляко и други). Само
ние ясно заявихме, че домакинствата
трябва да получат субсидии за първите
потребени 200 киловатчаса електрое-
нергия. Защото това ще облекчи соци-
алния удар, хората ще видят, че има
държава, която мисли за тях, а не само
за бизнеса. Всъщност, това е другият
акцент, който смятам за важен.

БСП е партия, която е готова да
помага на бизнеса, но нашият акцент
са хората. Тези, които живеят със
замръзнали заплати и полудели цени;
тези, които чакат с ужас сметката от
енергото и се чудят как ще изкарат
месеца. Именно в ситуация на криза
личи дали една държава е наистина
социална или съществува в името на
корпоративни интереси на затлъстели
олигарси. Точно тук трябваше да е
голямото изчегъртване, но се съмня-
вам, че телевизионните образи и пар-
тии могат да мислят на такова ниво.

 Възможно ли е постигането на
“леви цели с десни политики” и какви
са критериите за формиране на “ко-
алиция на почтените”? Ще има ли
такава?

- Още като чух посочената от вас
формулировка, всичките ми аларми за-

пищяха. Защото, за съжаление, не за
първи път чувам тази анекдотична фра-
за, че дясната политика може да постига
леви цели. С подобно изречение навре-
мето в БСП ни продадоха идеята за
плоския данък, която продължава да ни
тежи като камък на шията и която всеки
път ни се напомня. Смисълът беше -
правим данъка плосък, вдигаме постъп-
ленията в хазната, а това ще ни позволи
да вдигнем доходите. Магия - крайно-
дясната мярка прави ляво чудо. Практи-
ката беше катастрофална. Единствени в
света въведохме плосък данък, но без
необлагаем минимум. Така че повише-
ните приходи бяха буквално изстърга-
ни от гърба на най-бедните. Ето това е
реалността на дясната политика, която
постига леви цели.

Политиката в реалния свят не търпи
поезия и фентъзи. В нея с дясна полити-
ка могат да се постигнат единствено
десни цели. Не че не оценявам опита за
създаването на нов подвид в политиче-
ската фауна - харвардския костюмар със
социална чувствителност и романтично
сърце, но тепърва ни предстои да видим
това реално ли е или е просто поредни-
ят инженерен образ, който се опитват
да ни хвърлят като примамка. Защото
точно така се случи с ИТН - само преди
няколко месеца всички фанатично
твърдяха, че Слави Трифонов е отго-
ворът на българските молитви. Днес
Слави Трифонов е пратен в прашното
мазе на политиката. Та ми е чудно къде
ли ще бъдат десните политици с леви
сърца след година или две?

 Какви цели си поставяте като
водач на листа на “БСП за България”
във Враца? Запознат ли сте с про-
блемите на хората в региона, какво
те очакват от БСП?

- За мен е много важно БСП във
Врачанска област да се мобилизира и
да се представи по-добре, отколкото
на предишните два избора. Имаме по-
тенциала, от нас зависи да го реализи-
раме.

Сега за проблемите. Ох, откъде да
започна?! Враца е част от най-бедния
регион в целия Европейски съюз -
Северозападния. Това е едно от голе-
мите престъпления на прехода - това
регионално разслоение, което направи
така, че цели региони бяха буквално
забравени от държавата. Знаете ли
колко е тъжно и смазващо да обикаляш
из села и градове, които днес вече
живеят само със спомена какво е
държавата. Виждаш останките от голе-
ми предприятия, които отдавна не ра-

ботят. Села, в които е имало големи
цехове и много работа, днес са на път
да се превърнат в призраци, защото
хората бягат оттам. Държавата трябва
да забележи Северозапада и да се върне
в него. Не просто на думи. Като реа-
лен фактор, а защо не и инвеститор.

Това е общият проблем. Ще поста-
вя и два конкретни. Живеем в XXI век
- хората по света вече водят битка за
изкуствен интелект, говорят за мета-
вселени, тотална дигитализация. А във
Врачанско най-големият проблем е
липсата на транспорт. Хората от села-
та няма как да отидат до общинския
център, за да си купят лекарства. Няма
автобуси. Това ги принуждава да дават
луди пари на таксиджии, които да ги
заведат дотам и обратно. При пенсия
от 350 лева да дадеш 10 лева за едно
ходене до аптека е сериозен разход. И
голяма част от общините във Врачан-
ско, до една феодални владения на
мрачната партия ГЕРБ, не правят нищо
да решат проблема. Уж се дават субси-
дии за транспорт, но те потъват в джо-
бовете на фирми, близки до ГЕРБ. Ре-
зултатът е, че хората са закрепостени
в селата, все едно живеят в XV век.
Ето този контраст ме смазва. Говорим
за дигитално бъдеще и електронно
правителство, а има хора, които съвсем
аналогово не могат да отидат на пазар,
за да си купят хляб.

И другият голям проблем - здраве-
опазването. Врачанска област прилича
на местопрестъпление, по което са
оставени отпечатъците на най-мрачни-
те времена. В много градове общин-
ските болници са закрити. Хората ня-
мат нормален достъп до здравеопазва-
не. Най-много ме потресе болката на
хората в Оряхово - болницата им е
фалирала, а те знаят, че град без болни-
ца е обречен на забвение и смърт. И
заради това се ангажирах с тази тема.
Земята ще обърна, ако трябва, но хо-
рата в Оряхово ще получат поне един
нормален спешен център. Защото не е
нормално град, чийто аристократизъм
личи все още, да живее в такава агония.
Същото важи и за Враца - прекрасен
град, много чисти хора, но усмирител-
ната риза на корупцията на ГЕРБ е
нанесла трайни поражения.

Това ще е голямата битка на БСП
в региона, а и в цялата страна. Бълга-
рия може да бъде различна. България
може да бъде истинска държава. Но за
целта се изисква да има разумна и лява
партия. А на този терен сме само ние.
Готови сме да свършим работата.
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 Г-н Клечков, според социоло-
зите БСП е единствената партия
от предишния парламент, довери-
ето към която расте. На какво се
дължи това?

- Доверието в БСП расте заради
последователната политика на парти-
ята във всички сфери на обществено-
политическия живот. В основата на
нашите приоритети са хората, осо-
бено слабите, онеправданите, бедни-
те, всички, които не получават адек-
ватни заплати и пенсии, лишените от
адекватно здравеопазване и безплат-
но образование и т.н. В последните
три парламента “БСП за България”
работи като добре смазана машина,
която държи на предизборните си
обещания. Имаме разумните решения
за важните за обществото проблеми.

През годините единствено БСП
бе сериозна опозиция на ГЕРБ в НС.
Показахме, че сме последователни и
принципни в предлагането на реше-
нията. Не влязохме в комбинация с
вредното, мафиотско управление на
превзетата държава. В 46-ото НС се
видя, че с опонентите можем да во-
дим ползотворен диалог по приори-
тети и политики и въпреки идеоло-
гическите ни различия да правим ра-
зумни компромиси в името на
държавността. Показахме, че воде-
нето на преговори за формиране на
правителство може да става про-
зрачно за обществото. По време на
краткия предишен парламент леви-
цата се държа най-адекватно и полу-
чи признание от политическите на-
блюдатели и от голяма част от обще-
ството. Показахме на т.нар. партии
на протеста, че за нас въпросът за
властта на всяка цена не съществу-
ва, ако нямаме консолидация около
важните въпроси за хората.

 47-ото НС пак се очертава
фрагментарно. При какви условия
левицата би подкрепила редовно
правителство и с какъв мандато-
носител?

- Да изчакаме изборите и тогава
да правим предвиждания и страте-
гия за преговори. БСП вече заяви, че
няма да участва в преговори с ГЕРБ
и ДПС за съставяне на кабинет. Това
бе решение и на Националния съвет,
когато на ръководството на парла-
ментарната ни група в 46-ото НС бе
даден мандат за преговори. Ще
търсим пресечни точки с всички дру-
ги политически субекти, като евен-
туалното сътрудничество с тях ще е
подчинено на основата на важните
проблеми пред обществото - после-
диците от здравната, икономическа-
та, социалната и енергийната криза.
Всички те са важни и по тях парти-
ята обяви мерки за първите 100 дни.
По време на криза обикновено се
прилагат леви мерки. Подпомагане-
то на бизнеса и домакинствата е
задължително. Затова ще водим пре-
говори с партиите, които ще подкре-
пят тези и други мерки в интерес на
хората. Важното е да се обединим
около решаването на болезнените за
обществото проблеми.

 Възможно ли е постигането
на “десни цели с леви мерки”, как-
то се изказа лидер на нова партия?

- Моите колеги вече изразиха
мнението, че това е алабалистика.
Не е възможно постигането на “дес-
ни цели с леви мерки”. В сегашната
икономическа, здравна и социална
криза както целите, така и мерките
трябва да са леви. Те са насочени
към подпомагане на домакинствата
и на малките фирми, за решаване на
проблема със социалните неравен-
ства, за растящата бедност и демо-
графската криза.

БСП старателно се готви за 47-
ото Народно събрание. Разумните
решения, които ще предложи за
обсъждане, са поставени за разреша-
ване както в краткосрочен план, така
и в стратегически за по-дълъг пери-
од. Партията е готова с краткосроч-
ни леви мерки за първите 100 дни на
управлението след изборите, с бърз
ефект върху икономиката и жизне-
ния стандарт на хората. Те са разра-
ботени и обхващат енергетиката, со-
циалните неравенства, малкия и сред-

ния бизнес и най-важното - работе-
щи мерки срещу КОВИД-19. Тези ра-
зумни решения ще допринесат за по-
бързото излизане от кризите.

 Кои закони трябва да са с
предимство в новия парламент?

- Очаквам левицата приоритетно
да внесе за гласуване Законопроекта
за изменение и допълнение на Кодек-
са за социално осигуряване с цел уве-
личаване размера на предоставяните
обезщетения, помощи и пенсии, За-
конопроекта за изменение и допълне-
ние на Закона за семейните помощи,
Законопроекта за изменение и
допълнение на Закона за младежите,
промените в Закона за възрастните
хора, в Закона за ДДС - за увелича-
ване на прага за регистрация от 50
000 на 100 000 лв., и законодателни
промени, с които болниците вече да
не са търговски дружества.

 На какви личности заложи
БСП в листата в Кюстендил?

- Убеден съм, че кюстендилската
листа на “БСП за България” е много
добре балансирана. Разполагаме с два-
ма юристи - Анита Пешева-Пенева и
Йордан Тодоров. Анита е от квотата
на коалиционния партньор АБВ.
Йордан Тодоров е млад човек, дока-
зан юрист, общински съветник в Кю-
стендил. Освен мен, разполагаме и с
още един финансист в листата - Деси
Разсолкова, която е лидер на младеж-
ката организация на БСП в Кюстен-
дил и зам.-председател на ОбС на
БСП. Третият в листата е Сашо Анин
- строителен инженер, собственик на
строителна фирма, председател на
ОбС на БСП в Дупница и общински
съветник там. Четвъртата в листата е
Йорданка Гацева - доказан обществе-
ник, зам.-кмет на община Бобов дол.
Друг млад човек в листата е Габриела
Златанчева - треньор по тенис на
корт, председател на младежите в
Дупница и в областта. В листата е и
д-р Елена Гюзелева - завеждащ отде-
ление в Общинската болница в Дуп-
ница, човек с богат професионален и
житейски опит.

 С какво се ангажирате пред
избирателите?

- Всеки от нас като народен пред-

ставител ще търси разумните реше-
ния за важните и за областта про-
блеми. Тук има доста затлачени от
години въпроси. Например окаяно-
то състояние на инфраструктурата
и ВиК мрежата. Повече от 70 годи-
ни в този сектор нищо не е пипано.
Незабавно и веднага в бюджета за
2022 г. трябва да бъдат предвидени
средства за изграждането на нов
водопровод от с. Самораново до
Бобов дол. Съоръжението ще стру-
ва около 30 млн. лв. и от него ще се
възползва и Дупница. В момента
Бобов дол се водоснабдява през яз.
“Дяково” чрез електрически помпи
и това прави водата за бита доста
скъпа. През последните седмици
цената на електроенергията се вдиг-
на. ВиК “Кюстендилска вода” само
за последния месец е вдигнала раз-
ходите за електроенергия от 100 хил.
на 280 хил. лв. Водата за питейни
нужди върви по открит канал - про-
блем, който бързо трябва да се реши,
за да се избегнат екологичните, здрав-
ните и финансовите последици.

Важно за региона е и довършва-
нето на яз. “Кюстендил” и възстано-
вяването на инфраструктурата на
“Напоителни системи”. Преди десе-
тина години цялата мрежа на “Напо-
ителни системи” бе нарязана на
скрап. Новият язовир е необходим
не само за земеделски нужди, но и за
питейни. През лятото някои от квар-
талите на града имат остра нужда от
редовно водоснабдяване. Язовирът е
започнат през 1978 г., през 2014 г.
работата е прекратена, след като 55%
от дейностите са извършени. Допре-
ди няколко години всяка партия го
слагаше в приоритетите за Кюстен-
дил. Като че ли обаче само предиз-
борно го поставяме като необходи-
мост и явно не ни стигат силите, за
да си пробие проблемът път в МРРБ
и да се намерят пари за довършване-
то му. Очаквам депутатите от всички
политически сили в новия парламент,
представляващи Кюстендилска об-
ласт, да бъдем единни, за да помог-
нем за решаването на този важен
инфраструктурен проект.

Ще работим и за осигуряването
на средства за изграждането на спе-
шен медицински център в Бобов дол.
Там общината е отредила терен и има
изготвен проект, който МЗ е трябва-
ло да реализира по ОП “Региони в
растеж 2014-2020 г.”. Ако по тази
програма вече е невъзможно да се
финансира проектът, спешно трябва
да се търси друг вариант. Корона-
кризата постави на огромно изпита-
ние здравната система в Кюстендил-
ска област - не достигат лекари, ме-
дицински сестри и обслужващ персо-
нал. Иска ми се всички народни пред-
ставители от областта да се обеди-
ним за възстановяването на Полувис-
шия институт за медицински сестри
в Дупница. Пандемията доказа, че
тези кадри са крайно необходими, а
в Дупница има всички условия за
възстановяване на работата му.

Кюстендил е и културен център.
На територията на областта е тво-
рил големият художник Владимир
Димитров - Майстора. Галерията в
Кюстендил, която носи името му, не
е довършена и се използва едва на
една трета. Този храм на големите
кюстендилски художници трябва да
се довърши и първоначалният за-
мисъл да се осъществи.

БОЙКО КЛЕЧКОВ е роден през 1958 г. в
Кюстендил. Завършил е математическа гимназия.
Има висше икономическо образование, специалност
“Управление на промишлеността”. Работил
е в МВР от 1981 до 1998 г. В периода 2003-2021 г.
е бил управител на клонове в две български банки.
Областен лидер на БСП в Кюстендил. На 50-ия
конгрес на партията е избран за член на НС
на БСП. Два мандата е бил общински съветник
в Кюстендил. Депутат от “БСП за България”
в 46-ото НС. Женен, с две деца.

Интервю на Ростислава ИВАНОВА

Групата ни работи като добре смазана машина, която
спазва предизборните си обещания към хората, казва водачът
на листата на „БСП за България” в 10 МИР - Кюстендил

БОЙКО КЛЕЧКОВ:

БСП предлага
бързи мерки за
излизане от кризите
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С вернисаж на 9 ноември
от 17.30 до 19.30 ч. столичната
галерия “Арте” представя
съвместната изложба на Емил
Попов (“Ева” - скулптура) и
Станислав Памукчиев (“Про-
тоси” - живопис). Творбите ще
може да се разгледат до 29 но-
ември в арт салона на ул. “Буз-
луджа” 31.

Настоящата изложба е сво-
еобразно продължение на
творческата среща на двамата
автори от изложбата “Начала”
преди пет години в галерия

Творческа среща
на двама художници
Галерия „Арте” събира отново Емил Попов и Станислав Памукчиев

“Арте”. Скулптурите, посве-
тени на “Ева”, и живописните
платна от цикъла “Протоси”
са обединени от общите
същностни търсения на два-
мата знакови за българската
визуална култура художници,
приятели и съмишленици -
проф. Емил Попов и проф.
Станислав Памукчиев. Не е
изненада за повечето от нас,
че в изложбата взаимно се
обогатяват противоположни
подходи - алуминиеви или ме-
сингови скулптури в противо-

СНИМКА ТМПЦ - ВАРНА

Маестро Паликаров дирижира
оркестъра на Варненската опера

Григор Паликаров става
постоянен гост-диригент
на Варненската опера

Русенската опера чества
100 години от рождението
на именития баритон
Кирил Кръстев

В ролята на Тореадора
в “Кармен” на Бизе

Русенската опера ще отбележи
100 години от рождението на един
от своите основатели - незабрави-
мия, блестящия баритон Кирил
Кръстев (1921-1989), с празничен спек-
такъл на “Травиата” от Джузепе
Верди на 6 ноември от 19 ч. в До-
ходното здание (театъра) в Русе.
Постановката е на Марко Катена,
Италия. На диригентския пулт ще
застане Димитър Косев. Участва
първокласен солистичен състав: Вес-
на Джуркович - звезда на сръбската
оперна сцена, тенорът Петър Кос-
тов и баритонът Александър Крунев.
Слово за Кирил Кръстев ще произне-
се Огнян Стамболиев.

вес на картини - обекти с
въглен, с пепел и дори в цвят,
разказва галеристката Гергана
Борисова.

“Протоси” е нов цикъл от
картини и рисунки, част от
програмна ориентираност към

изначални съдържания, които
дълбинно ни определят и са
първичната субстанция на ду-
ховната ни памет. Търся сле-
дите на тази памет в прото-
символи и знакови обозначе-
ния - синтезиран образ, отго-
вор на непонятното и необо-
зримото.

Кръг, квадрат, кръг в ква-
драт, спирала, кръст като Тао
или Анх, символи на безкрай-
ността, на мъжкото и женско-
то начало - направени с пепел,
въглен, пръст, восък, обгоре-
ни и опушени, свидетелстват
пътя на човека, на неговото
духовно изкачване. Ние носим
в своите дълбинни структури
изначална архетипна памет за
тези съдържания. Това е осно-
ванието и вълнението, чрез
пластическата интерпретация
на тези изображения да търся
базисно, комуникативно поле
за среща с другите”, споделя
Станислав Памукчиев.

“Откакто се знаем, търсим
да изразим свои образи от
дългото време, утаени някъде
дълбоко, навътре, неотменно.
По своя си начин всеки от нас
в нашето днешно (време и мя-
сто)”, казва Емил Попов.

Във време, в което все по-
трудно успяваме да се вгледа-
ме в себе си, изложбата връща
зрителя към изначалното, изо-
стря сетивното, предизвиква
желание за равносметка, зада-
ва въпроси... някои ще откри-
ят и отговори.

Станислав Памукчиев

Емил Попов

Н а ц и о н а л н а т а
скулптурна изложба “В
началото е натура 2” (5
- 30 ноември) е замис-
лена като продължение
на осъществената през
2017 г. едноименна
проява на секция
“Скулптура”. Целта на
този цикъл от предста-
вяния е да покаже ши-
рокия обхват на поня-
тието НАТУРА. Нату-

Национална скулптурна изложба
е подредена на „Шипка” 6

ра е заобикалящият ни
свят като източник на
въображение. Незави-
симо дали се вглеждаме
в природата около нас
или в конструктивни
решения, родени от
съвременните техноло-
гии, или в кадри от на-
шия интериор, или в не-
обятните възможности
на фигуративността на
човека и животинския

свят - във всички слу-
чаи става въпрос за на-
тура, която “захранва”
въображението на ар-
тиста. Темата трябва да
бъде стимул за участ-
ниците да създадат
нови, актуални произ-
ведения, включително и
такива, които разширя-
ват разбирането за три-
измерно правене.

За щастие, изкуст-

вото е нещо повече от
рамките, в които го по-
ставяме, и границите
между условните разде-
ления на специалности
практически не същест-

вуват. Ето защо излож-
бата е ориентирана не
само към скулпторите,
а и към други триизмер-
но мислещи автори, по-
сочват организаторите.

Международният фестивал
“Дни на музиката в Балабано-
вата къща” за първи път ще
представи концерт в новата
културно-историческа забеле-
жителност на Пловдив - Епи-
скопската базилика на Фили-
попол, съобщи БТА.

Събитието на 6 ноември
включва солистична изява на
именития Мирослав Петков,
първи тромпетист в Кралския

Международен фестивал представя концерт
в Епископската базилика на Филипопол

СНИМКА ВИЛИАНА СЕМЕРДЖИЕВА

Концертгебау оркестър - Ам-
стердам. В негово изпълнение
ще прозвучат барокови кон-
церти - истински шедьоври в
предкласиката. Партньор на
Мирослав ще бъде Камерният
ансамбъл “Софийски солисти”
с диригент Пламен Джуров.

В Балабановата къща на
7 ноември ще оживеят неза-
бравимият сюжет и любимата
музика от прочутия мюзикъл

“Моята прекрасна лейди”,
пресъздадени от креативния и
много популярен квинтет “Пи-
лекадоне” и певците, майсто-
ри в жанра, Еделина Кънева и
Марчо Апостолов. Аранжи-
ментът е на пловдивския музи-
кант Пламен Проданов.

Фестивалът “Дни на музи-
ката в Балабановата къща” е
част от Културния календар
на община Пловдив и се осъ-

ществява с нейна подкрепа,
както и на Фондация “Музи-
картисимо” и Министерство-
то на културата.

Държавната опера във Варна

чества 50-годишнината на изтъкна-

тия диригент със Симфоничен кон-

церт на 5 ноември от 19 ч., научи

ДУМА от Виолета Тончева, пиар на

ТМПЦ - Варна. “Приех с удоволствие

предложението на госпожа Даниела

Димова, директор на Театрално-му-

зикалния продуцентски център Варна,

да бъда постоянен гост-диригент на

Държавна опера Варна от сезон

2021/2022. В качеството си на посто-

янен гост-диригент ми се иска да

обърна специално внимание на оркестъ-

ра, защото оркестърът е гръбнакът

на всеки оперен театър, споделя ма-

естро Паликаров. Приятно ми е, че

няколко дни след рождения ми ден ще

дирижирам варненските симфоници.

Започваме с Празнична увертюра от

Дмитрий Шостакович, като по повод

115 години от рождението на компо-

зитора в операта ще бъде експонира-

на документалната изложба “Дмит-

рий Шостакович и България”. Ще

изпълним и Концерт за пиано и ор-

кестър в ла минор, оп. 54 от Роберт

Шуман със солист прекрасния

млад пианист Ивайло Василев. Ще

завършим програмата с едно предиз-

викателство към Варненския оркестър

- Рихард Щраус и неговата симфонич-

на поема “Смърт и просветление”.

Трябва да създаваме предизвикател-

ства, с тях израстваме и това е

важно”, заявява диригентът.
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Слънчево време с разкъсана висока облачност ще преобладава

почти над цялата страна. В западната част на Дунавската

равнина и в Горнотракийската низина в часовете след полу-

нощ и преди обяд ще има по-значителна ниска облачност или

мъгла. Ще духа слаб до умерен вятър от юг-югозапад, с който

ще се затопли още. Преобладаващите минимални температу-

ри ще са между 8 и 13 градуса. Атмосферното налягане е

близко до средното за месеца, но ще се повишава.

НИМХ/БТА

ВИДИН

18c

СОФИЯ

23c

САНДАНСКИ

22c

ПЛЕВЕН

23c

РУСЕ

23c

ПЛОВДИВ

19c

ВАРНА

21c

БУРГАС

22c

ПОНЕДЕЛНИКНЕДЕЛЯ ВТОРНИК

ТЕЛЕЦ

Много неща в личния ви
живот ще зависят от
вашата сдържаност,
тактичност и доброна-
мереност.

ОВЕН

Ако усетите прилив на
енергия, помогнете на
другите, вместо изцяло
да се потопите в рабо-
та.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Опитайте да блъфира-
те и правилно да по-
ставяте ултиматуми.
Рискът вдъхновява за
нови победи.

22 май - 21 юни

РАК

Желанието на вашия
партньор ще бъде да ви
удиви с нещо, което
най-вероятно ще  се
получи.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Може да разчитате на
увеличение на доходите.
Трябва да се замислите
как да похарчите пари-
те.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Отлично умеете да пра-
вите доста неща. С
удоволствие се занима-
вайте с хобитата си
днес.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ограниченията, които
са ви пречели в послед-
но време, най-сетне ще
изчезнат с чужда по-
мощ.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Ще ви бъде тъжно в
компанията на вашия
любим човек, дори той
да положи всички уси-
лия.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Няма да се наложи да
ви уговарят за риско-
вано  действие ,  тъй
като сами ще поемете
риска.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Хубав ден за нови запо-
знанства с доста пред-
ставители на противо-
положния пол. Дейст-
вайте.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Макар и да имате ня-
каква власт над собст-
вения ви живот, неща-
та няма да се въртят
около вас.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Очакват ви хармонични
семейни  отношения ,
уважение и  доверие.
Затова изобщо не хит-
рувайте.

ХОРОСКОП

23
o
С
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o
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o
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o
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Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊÂÒÚÓ‚ÂÚÂ
14.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚË
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.25 √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
20.35 œÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË

2021:  ‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ
20.55 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œ‡ÌÓ‡Ï‡ Ò ¡ÓÈÍÓ ¬‡-

ÒËÎÂ‚
22.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /7

ÒÂÁÓÌ, 7 ÂÔËÁÓ‰/ (12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /3

ÒÂÁÓÌ, 7 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.15 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊÂÒÚÓ‚ÂÚÂ /

Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.20  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.20 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
03.45 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /

Ô/
04.15 ◊‡ÒÚÌËÚÂ ÏÛÁÂË ‚ ◊ÂıËˇ

/Ô/
04.25 œ˙ÚÂÍË /Ô/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
14.00 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.23
15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ

Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
ÂÔ.43

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.35

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.79

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡: ¬ÂÏÂ Á‡
ÔÓ·ÛÊ‰‡ÌÂî - Ë‡ÎËÚË,
Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî /Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.35

00.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.9 ÂÔ.11

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.1

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

05.10 ì«‡ ‰‚‡ Á‡ÂÍ‡î - Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ

06.05 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

09.15 «‡ 90-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡

»„Ó Ã‡ÒÎÂÌËÍÓ‚.

ì—ÔÓÏÂÌË Á‡ ÿÂÎÓÍ

’ÓÎÏÒî

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì—ÔÓÏÂÌË Á‡ ÿÂÎÓÍ

’ÓÎÏÒî

16.15 ì«‡ ‘Â‰ÓÚ-ÒÚÂÎÂˆ‡î -

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

17.45 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî - ÒÓ-

ˆË‡ÎÌÓ-Ô‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡-

‚‡ÌÂ

18.45 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ¯ÓÛ Á‡ ÁÌ‡-

ÌËˇ

20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.30 ì“Ë ‡ÍÓ‰‡î - ÏÛÁË-

Í‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.15 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî -

‡Á‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁË-

Í‡ÎÌÓ ÚÓÍ-¯ÓÛ

23.10 »ÏÛÌËÚÂÚ. “ÓÍÒËÌË

00.10 ìŒ·Ë˜‡È „Ë ‚ÒË˜ÍËî -

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

01.50 ì«‚ÂÁ‰‡î - Ë„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ

03.20 Õ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍË

04.30 ì ˙ÒÂÌ ÒÓÍî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.30 ì◊Â‚ÂÌ Í‡ÚÓÌî (Ô)
02.25 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)
03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
09.00 ì◊Â‚ÂÌ Í‡ÚÓÌî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË. ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)



Най-дълбоката пещера в Европа с 1733 метра

е Джуфре Миролда във Франция. Намира се

в близост до границите с Италия и Швейцария.

Някои видове червила съдържат рибешки люспи.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

»ÌÊ. ¿À‹Œÿ¿ ƒ¿ Œ¬,
Ó·˘ËÌÒÍË Ò˙‚ÂÚÌËÍ
‚ —ÚÓÎË˜Ì‡Ú‡ Ó·˘ËÌ‡
√≈Œ–√» √≈Œ–√»≈¬-√Œ√Œ,
‡ÍÚ¸Ó
 –¿—»Ã»– ¿¬–¿ÃŒ¬,
ÔÂ‚Âˆ
»ÌÊ. Õ≈Õ Œ “≈Ã≈À Œ¬,
ÔÓÎËÚËÍ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

¡˙Î„‡ËÌ˙Ú Ú˙ÔË, Ú˙ÔË Ë ËÁ-
‚Â‰Ì˙Ê, Í‡ÚÓ ÏÛ ÍËÔÌÂ, Á‡ÏËÌ‡‚‡
‚ ¿Ì„ÎËˇ ‰‡ ·ÂÂ ˇ„Ó‰Ë...

Тайните на изчезнали
пирамиди и гробници на
фараони ще се разкрият
пред очите на зрителите
в третия сезон на завладя-
ващата документална по-
редица на National
Geographic. “Изгубените
съкровища на Египет” ще
се излъчи премиерно в
ефира на 6 ноември, събо-

Специалисти от Швейцария
и Германия са разработили тех-
нология и са сглобили пилотна
инсталация на слънчева енер-
гия за производство на гориво
от въздуха. Експерименталната
система, монтирана на покрива
на Висшата техническа школа в
Цюрих, прави екологично чис-
то въглеводородно гориво, кое-
то може да се използва от кора-
би и самолети.

Разработката се състои от
три основни блока: директно
улавяне на въздух, слънчева
окислително-възстановителна

Американски експерти от Масачузет-
ския технологичен институт твърдят, че
са открили група гени, защитаващи от
деменция. Изследователите отбелязват,
че тези гени могат да съхранят когнитив-
ните способности в напреднала възраст,
при условие че човек ги стимулира чрез
интелектуална работа в продължение на
целия живот. Според специалистите това
обяснява факта, че активните, интересу-
ващи се и постоянно обучаващи се хора
са по-малко подложени на слабоумие.

Експериментът е бил проведен с
мишки. При гризачите, които расли в
активна обстановка, където имало много
разнообразни играчки и развиващи при-
способления, били открити епигенетич-
ни изменения в невроните, свързани с
активността на гените MEF2.

СНИМКА 2021 WINDFALL FILMS

Изследователи за първи път влизат на места,
където от векове не е стъпвал човешки крак

Вече произвеждат
гориво от въздуха

Гени пазят
от деменция

Експерименталната система работи стабилно
при най-различни природни условия

та, от 22 ч. Нови значими
открития, представени в
рамките на осем епизода,
отварят прозорец към
тази интригуващата древ-
на цивилизация. В сезона
на разкопките в Египет ка-
мерите на National
Geographic следват беле-
жити археолози от раз-
лични краища на света.

С помощта на безпреце-
дентен достъп до работа-
та на тези дръзки съвре-
менни изследователи на
фронтовата линия на ар-
хеологията, зрителите ще
станат свидетели на това
как екипите се борят с из-
гарящата жега и негосто-
приемния терен в името
на невероятни открития.

Рибата зъбат терпуг губи
20 зъба дневно и почти веднага
й порастват нови, са изяснили
морски биолози от университе-
та Райс в САЩ.

В устата на рибата, чиято
дължина е около 1,5 метра, има
около 500 големи и малки игло-
образни зъби. Най-активната им
смяна се наблюдава в гълтачни-
те челюсти, които рибите из-
ползват за дъвченето на храната
и преместването й от пастта в
корема. Колкото по-тъпи са
зъбите на терпуга, толкова по-
сложно е да задържа и дъвче
плячката. Затова способността
бързо да ги обновява е ключов
аспект за оцеляване, поясняват
изследователите.

инсталация и устройство за
преобразуване на газ в теч-
ност. Параболичен рефлектор,
който проследява слънчевите
лъчи, доставя концентрирана
светлина към реактор, преоб-
разуващ водата и въглеродния
диоксид, извлечени от въздуха,
в смес, която допълнително се
преработва в течни въглеводо-
роди като керосин или мета-
нол. Това синтетично гориво е
въглеродно неутрално, тъй
като при изгаряне се отделя
точно същото количество
въглероден диоксид, колкото

преди е извлечено от въздуха
за неговото производство.

Експерименталната систе-
ма работи стабилно при най-
различни природни условия.
При периодично слънчево
излъчване тя произвежда 32 мл
етанол за седем часа. Нейната
схема е много проста и според
авторите новата технология
ще може да стане първообраз
на пълноценен промишлен
процес.

Според експертите, за да се
удовлетвори световното търсе-
не на авиационен керосин, ко-

ето през 2019 г. е било 414
млрд. литра, е необходимо да
се построят заводи за произ-
водство на слънчево гориво с
обща площ 45 хил. кв. киломе-
тра, което е еквивалентно на
0,5% от пустинята Сахара.

Проблемът се заключава в
това, че на начални етапи, с
отчитане на високите инвести-
ционни разходи, такова гориво
ще бъде по-скъпо от изкопае-
мия керосин, който е призвано
да замени. Но авторите се на-
дяват, че при определена поли-
тическа подкрепа този казус ще
бъде решен. При широкото из-
ползване на новото гориво раз-
ходите по производството му
ще бъдат по-ниски, твърдят ав-
торите на технологията.

Риба губи 20 зъба
на ден и веднага й
порастват други

Група “Остава” дава нов живот на култо-
вата си песен “Лондон? Париж? Берлин?” с
видео, заснето в Дом на културата “Емануил
Манолов” в Габрово, откъдето тръгва и пътят
на легендарната банда. Хитът, който е част
от албума “Моно”, всъщност никога досега
не е излъчван в радио- и телевизионния ефир.
Песента ще звучи и на изявата на групата
тази събота, 6 ноември, в Sofia Live Club.

В предаването “Малки истории” по БНТ 1 днес, от 14 ч., зрителите ще
се запознаят с три сюжета на възпитатели на добрия вкус към живота.
Публиката ще види историята на Константин-Кирил, познат на хиляди
ученици като “Разказвачът на приказки”. Своята история ще разкаже и
Явор, който запознава децата с магията на фолклора по модерен начин.
Зрителите ще се докоснат и до историята на Димитър Русев-Мутата, който
е основният виновник вече четвърт век в Хасково да има джазов фестивал.

СНИМКА FASTILY/
WIKIMEDIA COMMONS

Зъбатият терпуг има близо
500 зъба

„Малки истории” възпитават
добрия вкус у публиката

Разкриват тайните на египетските съкровища

„Остава” дава нов живот на свой хит
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—ÎÛ˜‚‡ÎÓ ÎË ¬Ë ÒÂ Â ÌÂÌ‡‰ÂÈÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ÍÓÊÌË ÔÓ·ÎÂÏË ËÎË Ô˙Í ‰‡ ÒÂ
˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ÓÚÔ‡‰Ì‡ÎË ·ÂÁ ÔË˜ËÌ‡? “Ó‚‡ Ò‡ ̃ ‡ÒÚ ÓÚ ÌÂ‡ÁÔÓÎÓÊÂÌËˇÚ‡,
ÍÓËÚÓ ÏÓ„‡Ú ËÌ‰ËÂÍÚÌÓ ‰‡ ·˙‰‡Ú Ò‚˙Á‡ÌË Ò ÌÂ‰Ó·Ó ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂ. ÀÓ¯ÓÚÓ ı‡ÌÓ-
ÒÏËÎ‡ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ËÁ‡Áˇ‚‡ ÌÂ Ò‡ÏÓ ‚ ÍËÒÂÎËÌË, ·ÓÎÍË ‚ ÒÚÓÏ‡ı‡, ÔÓ‰Û‚‡ÌÂ Ë
ÚÂÊÂÒÚ. “Ó ‰ËÂÍÚÌÓ ‚ÎËˇÂ Ë Ì‡ ‰Û„Ë ÒËÒÚÂÏË ‚ ÚˇÎÓÚÓ, ‡ ËÌ‰ËÂÍÚÌÓ Ó·ı‚‡˘‡
ˆÂÎËˇ Ó„‡ÌËÁ˙Ï. ’‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌËÚÂ ÂÌÁËÏË Ò‡ ÔÓÚÂËÌÓ‚Ë ÍÓÏÔÎÂÍÒË, ÍÓËÚÓ
Í‡Ú‡ÎËÁË‡Ú ıËÏË˜ÂÒÍËÚÂ Â‡ÍˆËË ÔË ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ. ¬ÒÂÍË ÂÌÁËÏ ËÏ‡ ÛÌËÍ‡ÎÌ‡
ÙÛÌÍˆËˇ, ÍÓˇÚÓ ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ·˙‰Â ËÁÔ˙ÎÌÂÌ‡ ÓÚ ‰Û„. Õ‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ÚÂÁË ÂÌÁËÏË Â
ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ‚‡ÊÌÓ Á‡ Ô‡‚ËÎÌÓÚÓ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂ, Ú˙È Í‡ÚÓ ·ÂÁ Úˇı ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ
ÓÒ˙˘ÂÒÚ‚ˇÚ ıËÏË˜ÂÒÍËÚÂ ÔÓˆÂÒË, ÌÛÊÌË Á‡ ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ı‡ÌËÚÂÎÌË ‚Â˘ÂÒÚ‚‡. ÕÂ
‚ÒË˜ÍË ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË ÒÂ ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡Ú ÓÚ Ó„‡ÌËÁÏ‡. Õ‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ÓÒÚ‡-
Ì‡ÎËÚÂ Á‡‚ËÒË ÓÚ ı‡ÌÂÌÂÚÓ Ò ‡ÁÌÓÓ·‡ÁÌ‡ ı‡Ì‡, ‚ÍÎ˛˜‚‡˘‡ „ÓÎˇÏ‡ ÔÓˆËˇ Ò‚ÂÊ‡
Ò‡Î‡Ú‡ Ë Ò˙Ó·‡Áˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÁÎË˜ÌËÚÂ ‚Ë‰Ó‚Â ı‡Ì‡. ¬˙ÔÂÍË ÚÓ‚‡ Ò Ì‡ÔÂ‰‚‡ÌÂÚÓ Ì‡
‚˙Á‡ÒÚÚ‡ ËÎË ÔÓ‡‰Ë Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ‚ÂÏÂÌÌÓ ËÎË ÔÂÏ‡ÌÂÌÚÌÓ Á‡·ÓÎˇ‚‡ÌÂ Â ‚˙ÁÏÓÊ-
ÌÓ Ó„‡ÌËÁÏ˙Ú ÌË ‰‡ ÌÂ ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡ ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó ÓÚ ‰‡‰ÂÌ/Ë ÂÌÁËÏ/Ë. ¬
ÚÂÁË ÒÎÛ˜‡Ë, Ì‡ ÔÓÏÓ˘ Ë‰‚‡ ≈ÌÁË-ÃËÎ.

≈ÌÁË-ÃËÎ Â ‚ËÒÓÍÓÍ‡˜ÂÒÚ‚ÂÌ Ì‡ÚÛ‡ÎÂÌ ÔÓ‰ÛÍÚ, ÍÓËÚÓ Ò˙‰˙Ê‡ ÒÂ‰ÂÏÚÂ Ì‡È-
‚‡ÊÌË Á‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ ÂÌÁËÏË, ‡ ËÏÂÌÌÓ - ‡ÏËÎ‡Á‡, ÎËÔ‡Á‡, ÔÓÚÂ‡Á‡, ‡ÎÙ‡-
„‡Î‡ÍÚÓÁË‰‡Á‡, Î‡ÍÚ‡Á‡, ̂ ÂÎÛÎ‡Á‡ Ë ·ÓÏÂÎ‡ËÌ. ¬ÒÂÍË Â‰ËÌ ÓÚ ÚÂÁË ÂÌÁËÏË ÓÚ„Ó‚‡ˇ
Á‡ ‡Á„‡Ê‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÍÓÌÍÂÚÂÌ ‚Ë‰ ı‡ÌËÚÂÎÌÓ ‚Â˘ÂÒÚ‚Ó, Í‡ÚÓ ‡ÏËÎ‡Á‡Ú‡ ÔÓÏ‡„‡ Á‡
Ó·‡·ÓÚÍ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË, ÎËÔ‡Á‡Ú‡ Á‡ ‡ÁÎË˜ÌËÚÂ Ï‡ÁÌËÌË, ‰‚‡Ú‡ ‚Ë‰‡ ÔÓÚÂ‡Á‡
‚ ≈ÌÁË-ÃËÎ ÓÚ„Ó‚‡ˇÚ Á‡ Ó·‡·ÓÚ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÔÓÚÂËÌË ‚ ‡ÁÎË˜Ì‡ ÍËÒÂÎËÌÌ‡ ÒÂ‰‡
(ÔÓÏ‡„‡Ú Á‡ ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂÚÓ Í‡ÍÚÓ ‚ ÒÚÓÏ‡ı‡, Ú‡Í‡ Ë ‚ Ú˙ÌÍËÚÂ ˜Â‚‡), ‡ÎÙ‡-„‡Î‡ÍÚÓÁË-
‰‡Á‡ Á‡ ‚Â·‡ÒÍÓÁ‡ Ë ‡ıËÓÁ‡ (‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË, ÍÓËÚÓ ÒÂ ÒÂ˘‡Ú ‚ ·Ó·Ó‚ËÚÂ ‡ÒÚÂÌËˇ),
Î‡ÍÚ‡Á‡ - Á‡ ÏÎÂ˜ÌË ÔÓ‰ÛÍÚË, ˆÂÎÛÎ‡Á‡ - Ó·‡·ÓÚ‚‡ ˆÂÎÛÎÓÁ‡ Ë ·ÓÏÂÎ‡ËÌ. ≈ÌÁË-
ÏËÚÂ ‚ ≈ÌÁË-ÃËÎ Ò‡ Ì‡·‡‚ÂÌË ÓÚ ¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡Ú‡ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡ ÂÌÁËÏÌ‡ ÍÓÏÔ‡ÌËˇ-
ÛÚ‚˙‰ÂÌ ÎË‰Â ‚ Í‡˜ÂÒÚ‚ÂÌËÚÂ ÂÌÁËÏË, Ú˙È Í‡ÚÓ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡Ú‡ Ù‡Ï‡ÍÓÔÂˇ Â Â‰Ì‡
ÓÚ Ì‡È-ÔÂˆËÁÌËÚÂ Ë Â„ÛÎË‡ÌËÚÂ ‚ ̂ ÂÎËˇ Ò‚ˇÚ. œËÂÏ˙Ú Ì‡ ‰‚Â Ú‡·ÎÂÚÍË ≈ÌÁË-ÃËÎ
ÔÂ‰Ë ËÎË ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ı‡ÌÂÌÂ ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌÓ ÛÎÂÒÌˇ‚‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ Ë ¬Ë „‡‡Ì-
ÚË‡ Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ÌÛÊÌËÚÂ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË, Á‡ ‰‡ ÛÒ‚ÓËÚÂ ı‡ÌËÚÂÎÌËÚÂ
‚Â˘ÂÒÚ‚‡ ÓÚ ı‡Ì‡Ú‡. ≈ÌÁË-ÃËÎ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Í‡ÍÚÓ ÔË ÔÓ‰ÛÚ ÍÓÂÏ, ÚÂÊÂÒÚ, ÍËÒÂÎËÌË
ËÎË ‰Û„Ë ÔÓ·ÎÂÏË, Ò‚˙Á‡ÌË Ò ÎÓ¯Ó ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂ, Ú‡Í‡ Ë ÔË Î‡ÍÚÓÁÌ‡ ÌÂÔÓÌÓ-
ÒËÏÓÒÚ, Á‡˘ÓÚÓ ‰‚Â Ú‡·ÎÂÚÍË ≈ÌÁË-ÃËÎ Ò˙‰˙Ê‡Ú ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó Î‡ÍÚÓÁ‡,
ÌÛÊÌ‡ ‰‡ ‡Á„‡‰Ë Â‰Ì‡ ˜‡¯‡ Ò ÔˇÒÌÓ ÏÎˇÍÓ. ≈ÌÁËÃËÎ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÔËÂÏ‡ Ë ÔË
Ó·ËÎÌÓ ı‡ÌÂÌÂ, ÔËÂÏ Ì‡ ÚÛ‰ÌÓ ‡Á„‡‰ËÏË ı‡ÌË Í‡ÚÓ ·Ó·, ËÎË ÔË Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡
„ÓÎˇÏÓ ‡ÁÌÓÓ·‡ÁËÂ Ì‡ ı‡ÌË, ÍÓËÚÓ ·ÂÁ Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË ·Ëı‡
‰Ó‚ÂÎË ‰Ó ÒÚÓÏ‡¯ÂÌ ‰ËÒÍÓÏÙÓÚ. ≈ÌÁË-ÃËÎ ÌÂ ÔËÚÂÊ‡‚‡ ÒÚ‡ÌË˜ÌË ÂÙÂÍÚË ‚
Ó·ÓÁÌ‡˜ÂÌËÚÂ ‰ÓÁË, ÍÓÂÚÓ „Ó Ô‡‚Ë ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Á‡ ‰˙Î„ÓÚ‡ÂÌ ÔËÂÏ.

≈ÌÁË-ÃËÎ Â ‚‡¯ËˇÚ ‚ÂÂÌ ÔÓÏÓ˘ÌËÍ ÔË ‚ÒˇÍ‡Í‚Ë ÔÓ·ÎÂÏË Ò ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ.
ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ Ì‡ÏÂËÚÂ ≈ÌÁË-ÃËÎ ‚ ‡ÔÚÂÍËÚÂ ËÎË ÓÌÎ‡ÈÌ Ì‡ www.botanic.cc
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Антъни Иванов се класира за полу-
финалите и на 200 м бътерфлай на Евро-
пейското първенство по плуване в малък
басейн в Казан, Русия. Търновецът, кой-
то е студент в САЩ, даде четвърто време
в първата серия и показа, че има шансове
за достигане и до финал в плуването
снощи. Иванов измина дистанцията за
1:55,15 мин. В серията победи Кжищоф

Антъни на
полуфинал
Плувецът ни даде шесто време на 200 м бътерфлай в Казан

Българският волейболен
първенец Хебър победи с 3:1
гейма (26:24, 25:18, 20:25,
25:23) гръцкия гранд Олимпиа-
кос в първата среща от послед-
ния трети квалификационен кръг
в Шампионската лига. Реваншът
е на 10 ноември от 19 ч. в Пи-
рея и дори при загуба с 2:3
българският тим ще се класира
за груповата фаза.

В зала “Васил Левски” в Па-
зарджик домакините пречупиха

Хмиелевски (Пол) с 1:53,39 мин., пред
Пьотър Жихарев (Рус) с 1:53,76 мин., а
големият фаворит Кристоф Милак (Унг)
завърши трети за 1:54,32.

Във втората предварителна серия
победител с изключителния резултат
1:51,99 мин. стана Егор Павлов (Рус), а
с по-добро време от Антъни завърши и
другият руснак Александър Прибиток -

1:54,03 мин.
Преди три дни Иванов завърши 10-и

на 100 м бътерфлай, като само 7 стотни
го лишиха от участие на финала. Той е
единственият ни плувец в Казан, но него-
вата и на останалите ни национали под-
готовка е насочена към Световното
първенство на малък басейн в Абу Даби
през декември.

Хебър победи Олимпиакос с 3:1 гейма

“червено-белите” с находчиви
отигравания в края на първия
гейм и поведоха с 26:24 след
несполучлива атака на Херманс
Егелкалнс. Във втората част от-
ново Хебър поведе с 11:9 и
20:14 и я спечели експресно с
25:18 след атака на бившия ка-
питан на националния тим То-

дор Алексиев. Гостите се върна-
ха в двубоя след 25:20 в своя
полза в третия гейм, но в
четвъртия Хебър отново пока-
за по-силна игра и поведе с
15:11 и 22:17. Гърците се
върнаха в мача след серия от 5
поредни точки и изравниха за
23:23, но пазарджиклии спече-

лиха следващите две разиграва-
ния и двубоят приключи след
атака на Якопо Масари, на ко-
ято гостите дори не организи-
раха блокада.

“Съперникът е изключител-
но силен, но ние го натиснахме
на сервис. Те не бяха уверени и
спокойни, когато трябваше да

изграждат атаките си. Имаме иг-
рачи с голям опит. Играли са в
невероятни отбори и могат да
вземат решения във важните мо-
менти. Имаме волейболисти,
които ни учат как да играем.
Това е само един двубой и не
означава нищо. Спечелихме и
сме щастливи, но пътят е доста
дълъг”, заяви първият помощник-
треньор Мартин Коста Бланко,
който води Хебър в отсъствие-
то на заболелия Камило Плачи.

IV кръг
Група А
Манчестър Сити -

Брюж 4:1 1:0 Фодън (15) 1:1 Стоунс
(17-авт) 2:1 Марез (54) 3:1 Стърлинг
(72) 4:1 Жезус (90+2); РБ Лайпциг -
ПСЖ 2:2 1:0 Нкунку (8) 1:2 Жоржи-
ньо (22 и 39) 2:2 Собослай (90+2-д). 1.
Ман Сити 9 т. 2. ПСЖ 8 3. Брюж 4 4.
РБ Лайпциг 1.

Група B
Милан - Порто 1:1 0:1 Диас (6)

1:1 Мбемба (62-авт); Ливърпул - Ат-
летико М 2:0 1:0 Диого (13) 2:0 Мане
(21), ЧК: Фелипе (А-36). 1. ЛИ-
ВЪРПУЛ 12 т. 2. Порто 5 3. Атлети-
ко М 4 4. Милан 1.

Група С
Борусия Д - Аякс 1:3 1:0 Ройс (37-

д) 1:1 Тадич (72) 1:2 Алер (83) 1:3 Кла-
асен (90+3), ЧК: Хумелс (Б-29); Спор-
тинг - Бешикташ 4:0 2:0 Гонсалвеш
(31-д и 38) 3:0 Паулиньо (41) 4:0 Сара-
бия (56), ЧК: Жозеф (Б-90). 1. АЯКС
12 т. 2. Борусия Д 6 3. Спортинг 6 4.
Бешикташ 0.

Група D
Реал М - Шахтьор Д 2:1 1:0 Бензе-

ма (14) 1:1 Фернандо (39) 2:1 Бензема
(61); Шериф - Интер 1:3 0:1 Брозович
(54) 0:2 Шкриняр (66) 0:3 Санчес (82)
1:3 Траоре (90+1). 1. Реал М 9 т. 2.
Интер 7 3. Шериф Т 6 4. Шахтьор Д 1.

РЕЗУЛТАТИ


